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Požadavky podle zákona č. 563/2004 Sb., o pedagogických pracovnících a o změně některých
zákonů (dále jen „zákona o pedagogických pracovnících“), ve znění pozdějších předpisů:

NÁLEŽITOSTI KE KONKURSNÍMU ŘÍZENÍ:
PŘIHLÁŠKA A JEJÍ NÁLEŽITOSTI:

jméno, příjmení a titul uchazeče
datum a místo narození uchazeče
státní příslušnost uchazeče
místo trvalého pobytu uchazeče
číslo občanského průkazu nebo číslo dokladu o
povolení k pobytu, jde-li o cizího státního občana
kontaktní spojení na uchazeče (telefon, e-mail)
datum a podpis uchazeče 

Předpokládaný termín nástupu: 1. srpna 2025

KONKURSNÍ ŘÍZENÍ
Rada města ve smyslu § 166 odst. 2 zákona č. 561/2004 Sb., o předškolním, základním, středním,
vyšším odborném a jiném vzdělávání (školský zákon), v platném znění, vyhlašuje konkurs

 ŘEDITELE/ŘEDITELKY ZUŠ ČÁSLAV 

předpoklady a odborná kvalifikace pro výkon
činnosti ředitele základní školy
praxe minimálně 4 roky
znalost školské problematiky a předpisů
organizační, komunikační a řídící schopnosti

morální a občanská bezúhonnost

dobrý zdravotní stav

způsobilost k právním úkonům

ovládání jednacího jazyka  

Přihláška a souhlas se zpracováním osobních
údajů ke stažení na www.meucaslav.cz –
úřední deska – pracovní příležitost 

POVINNÉ PŘÍLOHY PŘIHLÁŠKY:
• strukturovaný profesní životopis
• doklad o nejvyšším dosaženém vzdělání
(úředně ověřená kopie diplomu a vysvědčení)
• doklad o průběhu dosavadního zaměstnání 
a délce praxe potvrzené posledním zaměstnavatelem, 
včetně uvedení funkčního zařazení 
• stručnou koncepci řízení a fungování základní školy
v maximálním rozsahu čtyř stran 
• výpis z evidence Rejstříku trestů, 
ne starší než tři měsíce, nebo doklad o jeho vyžádání
• lékařské potvrzení o zdravotní způsobilosti,
ne starší 2 měsíců
• souhlas se zpracováním osobních údajů pro účely
tohoto konkursního řízení

Přihlášku, včetně všech výše 
uvedených příloh, zašlete nejpozději 
do 21. 3. 2025, včetně, na adresu: 
Město Čáslav, 
nám Jana Žižky z Trocnova 1, 
286 01 Čáslav
Obálku označte: 
„Konkurs ZUŠ J. L. Dusíka Čáslav,
Jeníkovská 222 – NEOTVÍRAT“ 

 
Vyhlašovatel si vyhrazuje právo nevybrat žádného z uchazečů a vyhlásit nové konkursní řízení. 
V souladu s vyhláškou č. 54/2005 Sb., o náležitostech konkursního řízení a konkursních komisích, ve znění pozdějších předpisů, 
může komise v rámci svého prvního jednání rozhodnout, že uchazeči mohou být hodnoceni i na základě jiného nástroje personálního výběru, 
než je řízený pohovor. V konkursním řízení mohou být uchazeči podrobeni hodnocení pomocí psychologických diagnostických metod. 
Případné dotazy a informace na tel. 327 300 139. 



Milí Čáslaváci, 
po několika měsících se na vás znovu obracím  
s úvodním slovem v Čáslavských novinách. 
Tentokrát bych vás velmi rád pozval na slav-

nostní akci, při které všem zájemcům představí-
me nově dostavěnou budovu mateřské školy v areá- 

lu Prokopa Holého. Den otevřených dveří se uskuteční ve středu  
12. března od 14 hodin. Zváni jsou všichni, kteří mají zájem prohléd-
nout si prostory, v nichž budou trávit dny ti nejmenší z Čáslaváků. 

Záměr vybudovat takovouto mateřskou školu jsme dostali již 
s vybranou dodavatelskou firmou od bývalého vedení města. Na 
nás pak byly další činnosti spojené s administrativou i technic-
kou stránkou výstavby samotného objektu. Financování náklad-
ného projektu bylo z většiny zajištěno dotačními prostředky – 
bez nich by město tak nákladný projekt samo realizovat nemohlo. 

V nové mateřince je vytvořen prostor celkově pro 68 dětí, a to ve 
třech třídách. Samozřejmostí jsou venkovní hřiště a další prostory, 
nezbytné pro chod školky a pohodlí dětí. Jedna ze tříd je již nyní 
vybavena, další na nábytek ještě čekají. Vždyť kolaudace proběhla 
po přibližně roční výstavbě teprve koncem ledna. I nadále ale bu-
dou dokončovací a přípravné práce probíhat plynule tak, aby se do 
plného provozu tato budova čáslavské mateřské školy mohla zapojit 
v září, tedy s příchodem nového školního roku. 

Ještě jednou vás všechny zvu na prohlídku, kde jistě bude 
dostatek prostoru také pro případné dotazy. Zároveň děkuji všem 
zaměstnancům městského úřadu, kteří se na zajištění výstavby 
podíleli. Jde zejména (ale nejen) o pracovníky odboru majetku 
a investic a samozřejmě odboru školství, kultury a památkové 
péče. Právě na nich leželo největší břemeno s touto akcí spojené. 

Kromě dokončování mateřské školy budou příští měsíce také 
ve znamení dalších investičních akcí, z nichž lze připomenout již 
několikrát zmiňované zahájení výstavby dvou nových nájemních 
bytových domů, dále pak budování nové příjezdové komunikace 
do Koželuh, rekonstrukce parkovišť a další a další práce. Každý 
z těchto projektů, ať větších či zdánlivě drobných, posune naše 
město zase o kousek dál. Můžeme se proto již dnes těšit na jejich 
dokončení ještě v tomto, případně v následujícím roce. 

Přeji všem krásné jarní měsíce. ◍      Ing. Jaromír Strnad 
starosta města 
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Dobrovolní hasiči oslavili 5 let 
Čáslavská jednotka sboru dobrovol-

ných hasičů vznikla začátkem roku 2020. 
Její vznik odsouhlasilo zastupitelstvo na 
jednání 9. 12. 2019 a hlasování to bylo těs-
né. Hasičský záchranný sbor ČR (HZS) 
tehdy město postavil před volbu: buď zřídit 
jednotku dobrovolných hasičů, nebo platit 
každý rok příspěvek HZS za to, že funkci 
jednotky pro město zajistí. Výše příspěv-
ku v té době byla půl milionu korun ročně  
s navyšováním o budoucí inflaci.

Podklady, které tehdy zastupitelé pro 
své rozhodnutí dostali od městského úřa-
du, nasvědčovaly tomu, že zřízení jed-
notky bude zpočátku vyžadovat větší in-
vestici do nákupu vybavení, která se ale 
později začne vracet, jelikož běžný provoz 
vybavené jednotky nebude stát tolik jako 
příspěvek HZS.

Zastánci zřízení jednotky tedy argu-
mentovali tím, že město v delším časovém 
horizontu ušetří peníze, a navíc bude mít 
funkční jednotku složenou z lidí, kteří umí 
v různých situacích pomoct místním obča-
nům, což má svou hodnotu. Odpůrci zří-
zení jednotky namítali, že investice budou 
tak vysoké, že se to nevyplatí.

S odstupem pěti let se můžeme podívat, 
jaká je realita. Jednotka nás zatím stála 
necelých 3,1 mil. Kč z vlastního rozpočtu, 
tedy po odečtení přijatých dotací. Velká 
část těchto nákladů připadla na vybavení 
jednotky, které bude sloužit dlouhodobě.  
V poslední době se jednalo například  
o 800 tisíc Kč na nákup dopravního auto-
mobilu v roce 2024.

Pro srovnání, kolik by nás stála alter-
nativní cesta, můžeme využít příklad měs-
ta Český Brod, které platí pravidelné roční 
příspěvky HZS, jež se mezitím vyšplhaly 
na 700 tisíc Kč ročně. Za posledních pět let 
zaplatili celkem zhruba 2,9 mil. Kč.

Ze srovnání těchto údajů je jednoznač-
né, že rozhodnutí zřídit čáslavskou jed-
notku bylo správné. Pokud bychom to ne-
udělali, prakticky nic bychom neušetřili. 
Takto jsme téměř za stejné peníze získali 
vybavenou a akceschopnou jednotku, jejíž 
běžný provoz stojí podstatně méně, než by 
stály příspěvky profesionálním hasičům. 

Ale hlavně: Naši dobrovolní hasiči 
svou prací přinášejí něco, co bychom bez 
nich neměli. Pomáhají nejen v krizových 
situacích, ale například i při vzdělávání 
dětí a výkonu požárního dohledu na měst-
ských akcích. Za tuto jejich práci jim patří 
velké poděkování. ◍

David Tichý
zastupitel za Čáslav pro všechny

vedení města, rada města a zastupitelé

Pozvání na zasedání zastupitelstva města Čáslav  
🡒 7. 4. 2025 v pondělí od 17:00 

  Nová scéna Dusíkova divadla Přenos sledujte on-line: 
bit.ly/ZZ070425 YT – Město Čáslav  

STAROSTOVNA 
Připomínáme občanům možnost 

pravidelného setkání s vedením města. 
První středu v měsíci v hotelu Grand od 15:00 

.Využijte prostoru pro Vaše dotazy, 

podněty, připomínky.  
 

Nejbližší termín setkání je 5. 3. 2025.

Mlha kolem výstavby v Koželuhách pohltila park
V pondělí 10. února proběhlo veřejné 

projednání výstavby v místech bývalé 
zahrádkářské kolonie v Koželuhách. Po-
řádalo ho město Čáslav na základě před-
chozích připomínek zastupitelů za Čáslav 
pro všechny.

Při schvalování změny této výstavby 
na podzim 2024 jsme totiž namítali, že 
podkladové materiály nejsou dostatečně 
podrobné a dávají developerovi poměr-
ně velkou volnost v tom, jak bude finální 
výstavba vypadat. Upozorňovali jsme, 
že to pro naše město vytváří rizika. Pro 
koaliční zastupitele to však v prosinci 
2024 nepředstavovalo překážku schvále-
ní prodeje pozemků. Dostali jsme příslib,  
že developer aspoň představí podrobnou 
podobu výstavby na veřejném projednání 
v únoru 2025, i když zásadní věci už bu-
dou neměnné (např. parcelace pozemku). 
Jak to dopadlo?

V první části setkání proběhla zhruba 
15minutová prezentace záměru zástup-
cem developera. Ta nepřinesla mnoho 
nových informací ve srovnání s tím, co 
jsme věděli již v prosinci. Developer v pro-
mýšlení svých záměrů výrazně nepokro-
čil, což bylo očividné a sám to několikrát 
zmínil. Následovaly otázky občanů, na 
jejichž velkou část bohužel zněla odpověď 

„nevím“. Otázky přitom mířily na základ-
ní věci – zeleň, parkovací místa, dopravní 
napojení, velikost bytů, kontejnerová stá-
ní. Když už to vypadalo, že setkání bude 
kvůli jeho nepřipravenosti zbytečnou 
ztrátou času, přišlo aspoň několik pod-
nětů od obyvatel Koželuh, kteří využili 
prostor pro své připomínky a upozornili 
na to, co by investor, neznalý místních po-
měrů, neměl opomenout.

Jedna podstatná věc však vyšla naje-
vo: dozvěděli jsme se, že nová výstavba 
nepočítá s parkem v severní části po-
zemku, který byl v původní studii pláno-
ván v ploše 905 m2 pod názvem park „Na 
výhledech“. A to i přesto, že na prvním 
představení nové podoby výstavby během 
jednání zastupitelstva 4. 11. 2024 jsme byli 
všichni výslovně ujištěni architektem de-
velopera, že tento park je v novém návrhu 
zachován. Tuto pasáž jednání lze zhléd-
nout v čase 2:37:00 na videozáznamu na 
YouTube pod názvem „Zasedání zastupi-
telstva města Čáslav | 4. 11. 2024“.

Riziko, že výstavba dopadne jinak, než 
developer sliboval zastupitelům při schva-
lování prodeje pozemků, se tedy stává sku-
tečností, a odnesl to park „Na výhledech“. 

Martin Jusko
zastupitel za Čáslav pro všechny
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zprávy z radnice

Rekultivace fotbalových hřišť
Fotbalová hřiště se dočka-

jí rekultivace, která přispěje 
ke kvalitě trávníku a usnadní 
jeho údržbu. Práce na hřišti 
na stadionu Pod Hrádkem a na 
vedlejším stadionu pro utkání 
mládeže s atletickou dráhou 
odstartují pravděpodobně bě-
hem druhého čtvrtletí letošní-

ho roku a do cíle se dostanou 
s koncem léta. Instalovány bu-
dou drenážní systémy, které 
zajistí bezproblémový provoz 
hřiště i za deště, delší život-
nost trávníku a zvýšení odol-
nosti vůči zátěži. Součástí 
investiční akce je také nový 
závlahový systém. 

Pracovní ruch s sebou při-
nese některá omezení. Více re-

ferentka odboru majetku a in- 
vestic Kateřina Katrnošková, 
DiS.: „Jakým způsobem budou 
Vodranty v provozu, řešíme 
se sportovními kluby, školami 
a firmou, která práce povede. 
Jisté v tuto chvíli je, že zcela 
uzavřeny budou travnatá fot-
balová hřiště a atletický ovál. 

Chod hokejového a tenisového 
klubu ovlivněn nebude. Pří-
stup bude umožněn také na 
hřiště s umělým trávníkem, do 
skateparku, na čáslavský Hrá-
dek, dětské hřiště, oplocené 
multifunkční hřiště a další. Je 
ovšem třeba dbát zvýšené po-
zornosti při pohybu.“ 

STAVBA BYTŮ K PRONÁJMU SE BLÍŽÍ
Již v jarních měsících bude 

s největší pravděpodobností za-
hájena výstavba dvou bytových 
domů v areálu Prokopa Holého, 
která poběží v režii města. Pro-
jekt nabídne celkem 34 bytů. 
Ty si město ponechá v osobním 
vlastnictví a nabídne je veřejnos-
ti k pronájmu. Dispozice a pro- 
vedení budou stejné jako u sou-
sedních bytových domů, dokon-
čených v roce 2021. Zda městu 
pomůže dotace ze Státního fon-
du podpory investic, která by 
mohla pokrýt kolem 30 procent 

uznatelných nákladů, v době 
uzávěrky tohoto vydání Čá- 
slavských novin není prozatím 
známo. Město je každopádně 
připraveno výstavbu zaplatit  
z vlastních zdrojů. Přesný způ-
sob financování, stejně jako 
dodavatele prací jedné z nej-
větších investičních akcí to-
hoto roku a další podrobnosti, 
budeme znát v následujících 
dnech. Pokud půjde vše po- 
dle plánu, první zájemci by se 
mohli nastěhovat již koncem 
roku 2026. ◍       JN

ODBOR ŠKOLSTVÍ, KULTURY 
A PAMÁTKOVÉ PÉČE 

PŘESTĚHOVÁN DO BUDOVY RADNICE

Odbor školství, kultury a památkové péče najdete od 20. 1. nově v budo-

vě radnice, II. patro (bývalé kanceláře odboru výstavby a územního plá-

nování). Zde se od Nového roku nachází i kancelář redakce Čáslavských 

novin. V orientaci pomohou občanům vývěsky u jednotlivých dveří.

Instalace kamerového systému
Sportovní areál Vodranty 

se v poslední době stává úto-
čištěm vandalů a nepřizpů-
sobivých občanů. Město se 
proto rozhodlo zde nainsta-
lovat kamerový systém. Ten 
bude monitorovat prostor od 
skateparku po zimní stadion. 
Více Kateřina Katrnošková: 

„V uplynulých týdnech jsme 
řešili několik incidentů. Ně-
komu zřejmě překážely v cestě 
odpadkové koše, z veřejného 
WC u atletického oválu se stalo 
místo k přenocování, na hřišti 
s umělou trávou se pohybují 
lidé v nevhodné obuvi a navíc 

přímo na hřišti i přes zákaz 
kouří. Rozhodli jsme se tady 
proto nainstalovat kamerový 
systém, který bude napojen 
na městskou policii a správce 
areálu.“ Město má v plánu ka-
merový systém nainstalovat co 
nejdříve, aby byl chráněn ma-
jetek jak města, tak společnos-

tí, které budou provádět rekon-
strukční zásahy v této lokalitě.

Další investiční akce se 
budou týkat například rekon-
strukce zázemí městských láz-
ní. O tom ale až v příštím vydá-
ní ČN. ◍

JN

Oprava veřejného WC
Snížený pohyb lidí kvůli 

rekultivaci fotbalových hřišť 
město využije pro rekonstruk-
ci dalších částí areálu. Jednou 
z nich jsou veřejné záchody, 
které navazují na kabiny po-
blíž atletického oválu. Aktuál- 

ně se chystá projekt, který po-
čítá s rozšířením kapacity pře-
devším na dámském WC nebo 
vybudováním toalet pro hen-
dikepované s bezbariérovým 
přístupem, jež zde doposud 
chybí.

SPORTOVNÍ AREÁL ČEKAJÍ ZMĚNY

Projekt bude finančně podpořen 
Národní sportovní agenturou.
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POLICIE INFORMUJE 
ŘIDIČSKÉ DOVEDNOSTI 
MĚSTSKÝCH STRÁŽNÍKŮ

Vánoce už jsou sice relativně dlouho 
minulostí, my se k nim ovšem na malou 
chvíli vrátíme. Konkrétně do loňského  
25. prosince. Blížila se jedenáctá hodina 
večerní a strážníci MP Čáslav se právě 
nacházeli v ulici Pod Nádražím. K tam-
ní čerpací stanici se zničehonic přiřítilo 
vozidlo. Na tom by koneckonců nebylo nic 
špatného – kdyby ovšem nepřijelo v pro-
tisměru. Muži zákona k autu vykročili, 
a jakmile to jeho šofér zpozoroval, začal 
prudce couvat ve snaze otočit se a zmizet. 
Služební vůz strážců pořádku jej dostihl 
na parkovišti u Billy. Ukázalo se, že do-
tyčný „závodník“ nedisponuje řidičským 
průkazem. Následně se tak musel zodpo-
vídat policistům z čáslavského obvodního 
oddělení.

My jsme se v souvislosti s touto událostí 
obrátili na velitele MP Čáslav Pavla Kra-
tochvíla a poprosili jej o pár slov. „Strážníci 

městské policie – stejně jako policisté ČR, 
pracovníci Vězeňské služby, vojenské poli-
cie, HZS, ZZS nebo celní správy – nemusí 
při zapnutém výstražném zvukovém a svě-
telném zařízení dodržovat celou řadu usta-
novení, která platí pro ostatní řidiče, ale 
zároveň jsou povinni dbát potřebné opa-
trnosti, aby neohrozili bezpečnost provo-
zu na pozemních komunikacích,“ ozřejmil 
nám pravidla související s používáním dob-
ře známých „majáčků“. Čáslavští strážníci 
podle něj v uplynulých letech museli mít 
osvědčení profesní způsobilosti řidiče, nyní 
absolvují pravidelná školení řidičů služeb-
ních vozidel. Dále absolvovali na polygonu 
MAX CARS u Dobříše na Příbramsku kurz 
bezpečné jízdy, který pořádal BESIP a vedl 
ho instruktor školy smyku.

NEVIDĚLI JSTE DOPRAVNÍ NEHODU?
Dopravní policisté z Kutné Hory se od 

13. ledna zabývají dopravní nehodou, ke 
které došlo na křižovatce ulic Jeníkov-

ská a Gen. Eliáše v Čáslavi, a to v 16:15. 
Řidič neznámého vozidla nerespektoval 
dopravní značku nařizující dát přednost  
v jízdě a najel do prostoru křižovatky, kde 
se srazil s osobním vozidlem Škoda Octa-
via, které jelo po hlavní ulici. Nárazem 
bylo vozidlo odmrštěno na stojící vozidlo 
Škoda Karoq. Neznámý řidič osobního 
vozidla tmavé barvy – zřejmě Škoda Fa-
bia s černými nosiči na střeše – na místě 
dopravní nehody nezastavil a ujel. Vydal 
se ve směru na obec Drobovice a následně 
se na parkovišti u obchodního domu Kau-
fland otočil a jel zpět Jeníkovskou ulicí 
do centra Čáslavi. Policisté z Kutné Hory 
by potřebovali pomoct s objasněním celé 
události a najít řidiče, který od nehody 
ujel, proto žádají všechny svědky a řidi-
če, kteří místem projížděli a mohli by mít 
ve svých vozidlech kamery, které nehodu 
zaznamenaly, aby se ozvali na telefonní 
číslo 725 080 657 nebo na linku 158. ◍

IM

Začátkem února byla zahájena 
rekonstrukce vozovky u hřbitova.

Rekonstrukce parkoviště u SZeŠ 
počítá s posunem autobusové zastávky.  

Plocha u nemocnice s novými 
parkovacími místy bude brzy otevřena.  

OPRAVY V ŽIŽKOVĚ SÍNI A ROZŠÍŘENÍ EXPOZICE 
Žižkova síň na radnici, věnovaná 

památce našeho nejslavnějšího voje-
vůdce, projde drobnějšími stavebními 
opravami. Konkrétněji se bude jednat  
o lepší utěsnění okna s vitráží kvůli pro-
nikání nežádoucí vlhkosti, instalaci no-
vého jednotného osvětlení celé místnosti  
i jednotlivých vitrín, opravy omítek včet-
ně štukatérských a malířských prací. 
Práce i financování zajistí odbor školství, 
kultury a památkové péče. Lví podíl má na 
akci městské muzeum, které samotnou ex-
pozici rozšíří a sjednotí.

Revitalizace obsahu Žižkovy síně s se-
bou přinese nové předměty spojené s „dru-
hým“ životem husitského hejtmana. Mezi 
ně patří odznáčky, které sloužily jako vstu-

penka na oslavy 500. výročí Žižkova úmr-
tí v Čáslavi, dále soubor pohlednic, hole 
„žižkovky“, dýmky, odznaky, sochy a další 
upomínkové předměty nebo texty, které se 
věnují například výzkumu kalvy. Muzeum 
část z nich plánuje také prezentovat na ko-
matexových deskách nasvícených led pás-
kami.

Datum zahájení pracovního ruchu 
nebylo v době uzávěrky toho vydání Čá-
slavských novin známo. Konec prací je 
naplánován tak, aby byla síň zpřístup-
něna veřejnosti od 1. dubna 2025, tedy  
s otevřením turistické sezóny. Pro aktuál-
ní informace ohledně uzavření a otevření 
Žižkovy síně pro veřejnost sledujte FB: 
Infocentrum Čáslav. ◍	 	 	 	 	JN
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ROZŠÍŘENÍ SPEKTRA TYPŮ OPERACÍ NA CHIRURGII
Pan primář MUDr. Tomáš Brož, primář 
neurochirurgického oddělení pardubické 
krajské nemocnice, pracuje jako externista 
na oddělení chirurgie MN v Čáslavi od roku 
2023. Zaměřuje se dominantně na operace 
syndromu karpálního tunelu.

O tom jsme již naše čtenáře informovali 
v minulých číslech Čáslavských novin. 

Nyní se ale portfolio výkonů provádě-
ných p. prim. Brožem znovu rozšířilo, a to 
o výkony, při kterých se uvolňuje loketní 
(ulnární) nerv. S touto problematikou má 
p. prim. Brož letité zkušenosti. Zmiňovaný 
zákrok umožňuje kompletní vymizení obtí-
ží při paresteziích, tedy zjednodušeně řeče-
no při brnění prstů, způsobeným útiskem 
nervu v oblasti lokte. Pacientům dopřeje 
úlevu od obtíží, zapříčiněných chronickými 
zánětlivými změnami, zejména v případě 
těžce manuálně pracujících lidí. Výkony na 
loketním nervu je oproti karpálním tune-
lům nutné provádět v celkové anestezii, ale 
ani tak není nezbytná doba hospitalizace 
pacienta nijak dlouhá.

Na další podrobnosti nabízených zákro-
ků je možné se informovat přímo na ambu-
lanci chirurgického oddělení čáslavské ne-
mocnice, kam mohou pacienti přijít nejlépe 
již s doporučením od svého lékaře.■ TZ MNČ

PRACOVNÍCI NEMOCNICE SE ZÚČASTNILI 
KONFERENCE MODERNÍ TECHNOLOGIE V MEDICÍNĚ

Stejně jako do všech ostatních oblastí 
našeho života zasahuje dnes umělá inteli-
gence také do práce lékařů a dalších zdra-
votníků. Jedním z oborů, kde se prosazuje 
poměrně výrazně, je radiologie – konkrét-
ně možnost kontroly pořízených snímků. 
Aby bylo možné novou technologii plně 
využívat, musí zdravotníci využít kaž-
dé příležitosti k dalšímu vzdělávání. Tu 
laborantům zdejšího radiodiagnostické-
ho oddělení nedávno nabídla konference 
Moderní technologie v medicíně. Jaké po-
znatky si z ní přivezli? 

Je zřejmé, že umělá inteligence (AI) 
dostává v tomto oboru velké slovo. Sním-
ky nejen z CT mohou být nejprve pro-
zkoumány právě moderními programy, 
jež zvládají „diagnostikovat“ základní 
odchylky od normálu a upozornit lékaře 
na možný problém. Nejde (alespoň proza-
tím) o absolutní náhradu lidské účasti na 
odečítání snímků, ale o pomoc, která má 
ještě více snížit riziko přehlédnutí byť jen 
drobného náznaku nemoci. Konečné slovo 
má ale vždy radiolog. 

Podle informací účastníků konference 
není radiologie zdaleka jediným oborem,  
v němž bude mít AI do budoucna své 
místo. Podobnými programy lze pomoct  
klinickým lékařům s vyhodnocením zdra-
votního stavu jejich pacientů, ale pomáhat 
bude – a vlastně již pomáhá – i při výuce 
mediků. Ti mají – ještě před pár lety ne-
uvěřitelnou – možnost vyzkoušet si ope-
race ve virtuálním prostředí a podobně. 
Vzhledem k jejich finanční i technické 
náročnosti bude sice ještě delší dobu tr-
vat, než zmiňované technologie organicky 
prorostou do běžných lékařských postu-
pů. Přesto je nutné, aby zdravotníci od 
samého počátku jejich zavádění do praxe 
sledovali nové možnosti a byli připrave-
ni na setkání s nimi ve své práci. K tomu 
napomáhají právě takové akce, jako byla 

zmiňovaná konference. Pracovníci čá- 
slavské nemocnice na nich proto nemohou 
chybět. ■      TZ MNČ

V případě zájmu nás kontaktujte: 
E-mailem: ales.sorf@ddcaslav.cz 

Telefonicky: 734 485 167 nebo 327 314 221
Osobně na adrese: Nazaret 94, Čáslav – 

ředitel Ing. Aleš Šorf  

NABÍDKA ZAMĚSTNÁNÍ  
SOCIÁLNÍ PRACOVNÍK 

Nabízíme: 
Pracovní poměr na plný úvazek v ne-
přetržitém provozu, pracovní doba –  
PO až PÁ od 6:00 do 14:30, stabilní 
platové podmínky – výše platu podle 
vládou stanovených platových podmí-
nek (nařízení vlády číslo 341/2017 Sb.), 
příspěvek k penzijnímu připojištění  
a stravování, příspěvek na nákup vita-
minových přípravků, 5 týdnů dovolené.

Požadujeme: 
Minimální požadovaný stupeň vzdě-
lání: vyšší odborné – dle zákona 
108/2006 o sociálních službách, bez-
úhonnost, zdravotní způsobilost, zku-
šenost s vedením týmu vítána, organi-
zační schopnosti, umět komunikovat 
s lidmi, být týmový hráč, spolehlivost, 
vstřícnost, kladný vztah k seniorům.



DĚTSKÁ NEFROLOGIE ZNOVU FUNGUJE
Dětské a novorozenecké oddělení zdejší nemocnice opět nabízí 
služby nefrologické ambulance. Její provoz byl bohužel před 
časem ukončen nečekaným úmrtím primáře zmiňovaného od-
dělení MUDr. Petra Havlovice, který se mimo jiné věnoval právě 
nefrologii.

Od února tohoto roku se 
ambulance ujala MUDr. Petra 
Kanioková Veselá, a to v ordi-
načních hodinách vždy v úterý 
od 10:30 do 15:00. Jak paní dok-
torka uvedla, péče je zde posky-
tována celému věkovému spek-
tru dětí a dospívajících od jejich 
narození až do 19. narozenin, 
tedy včetně již osmnáctiletých.

V nefrologické ambulanci 
jsou léčeny a případně dále 
sledovány děti s problémy led-
vin a močového systému, ale 
posuzována jsou samozřejmě 
také ostatní možná s tím sou-

visející rizika komplikací. Ro-
diče mohou svoje děti přivést  
v čase ordinačních hodin, vždy 
je ale vhodné mít na první ná-
vštěvu doporučení obvodní-
ho lékaře, z něhož se nefrolog 
dozví podrobnější informace 
o již provedených vyšetřeních 
a jejich výsledcích, případně  
o celkovém stavu malého pa- 
cienta. Bližší informace je 
možné získat na dětském a no-
vorozeneckém oddělení Měst-
ské nemocnice Čáslav. ■    

TZ MNČ

   den otevřených dveří

MATEŘSKÉ ŠKOLY 
PROKOPA HOLÉHO

12. 3. 2025 — 14 h

UNEMOCNICE HLEDÁ „AJŤÁKA“
Městská nemocnice Čáslav přijme do svého týmu 

správce informačních a komunikačních technologií. 
Podrobné informace najdou zájemci na webu nemocnice 
v sekci Kariéra, případně se mohou zeptat také telefonicky 

na personálním oddělení na čísle 327 305 123 nebo 
prostřednictvím e-mailu marcela.pruchova@nemcaslav.cz.
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SCREENING ŽIVOT OHROŽUJÍCÍ VÝDUTĚ BŘIŠNÍ AORTY
„Ultrazvukové pracoviště radiodiagnostického oddělení čáslav-
ské nemocnice bylo nově akreditováno do programu Screenin-
gu aneurysmatu abdominální (tedy břišní) aorty,“ uvedl primář 
daného oddělení MUDr. Marko Olejár. O co se jedná a komu je 
takové vyšetření určeno?

Aneurysma abdominální 
aorty (největší tepny v těle) je 
jednoduše řečeno její rozšíření 
v určité části, a to minimálně  
o 50 % oproti běžnému stavu. 
Jde o situaci velmi závažnou,  
s vysokým nebezpečím prask- 
nutí a následného vylití (vy-
krvácení) do dutiny břišní. 
Včasná diagnostika takové-
ho problému, o němž pacient 
nemusí dlouho vůbec vědět  
(i proto se aneurysmatu pře-
zdívá „tichý zabiják“), je zá-
sadní pro možnost včasného 

chirurgického řešení. Jestliže 
situace dojde až do okamžiku 
prasknutí aorty, které je bez ja-
kýchkoli varovných příznaků, 
pak se bohužel jedná o fatální 
stav pro více než 65 % pacientů. 
Screening rizikových skupin 
pacientů je proto velmi důležitý. 
Aneurysma abdominální aorty 
nejčastěji postihuje muže starší 
65 let, u nichž je diagnostiková-
no 4–6× častěji než u žen.

Program, do něhož bylo čá-
slavské pracoviště zařazeno,  
je určen pro muže ve věku od 

65 do 68 let, u kterých riziko 
výskytu aneurysmatu hrozí  
v největší míře.

Ke screeningovému vyšet-
ření odesílá muže, který spl-
ňuje výše uvedené věkové roz-
mezí a s vyšetřením souhlasí, 
jeho praktický lékař. Ten mu 
vystaví žádanku k vyšetření  
a případně ho telefonicky  
na našem ultrazvukovém pra-
covišti objedná. Screeningové 
ultrazvukové vyšetření by 
mělo proběhnout do dvou mě-
síců od odeslání praktikem. 
Vyšetření ultrazvukem je ne-
bolestivé a trvá několik málo 
minut. Dle výsledku vyšetření 
pak je zaslána praktickému 
lékaři zpráva s doporučením 
dalšího postupu, v případě po-

zitivního nálezu bude pacient 
odeslán na vyšší specializova-
né pracoviště k dalšímu řešení 
jeho konkrétního případu.

Čáslavská nemocnice je do 
programu zařazena od jeho 
počátku, tedy od 1. ledna tohoto 
roku, první muži jsou tak vyšet-
řováni již nyní. Více informací 
o aneurysmatu aorty a o uve- 
deném screeningovém progra-
mu je možné získat na webu  
www.zachransiaortu.uzis.cz.

Objednávat se k ultrazvu-
kovému vyšetření mohou muži  
s vystavenou žádankou od 
praktického lékaře na telefon-
ním čísle 327 305 166, při objed-
nání je vždy potřeba uvést, že 
se jedná o screening abdomi-
nální (břišní) aorty. ■  TZ MNČ
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STAROSTA MĚSTA OSLAVIL ŽIVOTNÍ JUBILEUM
Starosta Ing. Jaromír Strnad oslavil 60. narozeniny. Vhodnějších okamžiků pro 
ohlédnutí se za jeho dosavadním profesním i osobním životem mnoho není. Sešli 
jsme se tedy, abychom si popovídali o jeho dětství, nejhezčích pracovních obdo-
bích nebo o tom, na co je za léta ve vedoucích pozicích města nejvíce pyšný.

Pane starosto, každého člověka značně 
ovlivňuje jeho dětství. Jaké bylo to vaše?

Krásné. Narodil jsem se 18. ledna v Ústí 
nad Labem a poté od svých čtyř do dvaceti 
let žil v Chomutově. Proto mě také v Čáslavi 
dlouho označovali za naplaveninu. Ale není 
to tak úplně pravda. Tatínek se sice narodil 
v Chlístovicích u Kutné Hory a maminka 
v Leštině u Světlé nad Sázavou, ale téměř 
všechny víkendy a prázdniny jsem trávil  
u dědečka a babičky právě v Čáslavi, kde 
maminka vyrůstala. Od dětství je Čáslav 
moje srdeční záležitost.

Které místo v Čáslavi jste měl jako dítě nej-
raději?

Prarodiče bydleli v Jablonského ulici. 
Poblíž se nacházel výkup obilí, kde dědeček 
pracoval. V tomto areálu jsem trávil nejvíce 
času a pojí se mi s ním nejhezčí vzpomínky. 
V současnosti se v těchto místech nachází 
část autobusového nádraží a stavebniny.

Čím jste chtěl být jako malý chlapec?
Z Chomutova do Čáslavi jsme nejčas-

těji jezdili autobusem. Řidiči měli vždy 
můj velký obdiv. Mým dětským snem tedy 
bylo stát se autobusákem. Rodiče mi ale 
řekli: „Udělej si nejdřív školu a pak si jezdi 
autobusem.“ Tak jsem po základní škole 
nastoupil na gymnázium v Chomutově, 
po kterém jsem absolvoval stavební fa-
kultu obor konstrukce a dopravní stavby 
na ČVUT v Praze a začal se ubírat tro-
chu jiným směrem. Nicméně sen se mi  
v dospělosti přece jen splnil, tedy alespoň 
částečně. Udělal jsem si profesák a občas 
se mi dokonce poštěstí někoho svézt.

Říkal jste, že v Chomutově jste žil do svých 
dvaceti let. Jak jste se dostal do Čáslavi? 
Bylo pro vás po tolika letech těžké přesu-
nout se sem natrvalo?

Chomutov byl můj domov. Dodnes na 
něj velmi rád vzpomínám a rád se tam 
vracím. Mám tam spoustu kamarádů, tak-
že využiji každé příležitosti, abych se tam 
mohl podívat. Pravidelně sleduji výsledky 
tamějšího fotbalového a hokejového klubu. 
Ale ten životní zlom, kdy se moji rodiče 
přestěhovali do Čáslavi a já se po vysoké 
škole vracel za nimi, těžký nebyl. Stejně 
pozitivní vztah jako k Chomutovu jsem 
měl totiž i k Čáslavi. 

Kdy jste začal mít chuť ovlivňovat dění v Čá-
slavi?

Bylo to v roce 1992, kdy jsem po vojně 
a práci ve státním podniku Prefa v Dolních 
Bučicích nastoupil na pozici ředitele míst-
ních technických služeb a začal často spo-
lupracovat s vedením radnice. Ta spoluprá-
ce byla dobrá, ale začal jsem si uvědomovat, 
že se mi některé věci nelíbí, takže jsem se 
tak nějak přirozeně začal o komunální poli-
tiku více zajímat.

Jistě si vzpomenete na první větší projekt, 
kterým jste zapůsobil na život ve městě. 

Bylo to v době, kdy jsem působil v pozici 
ředitele technických služeb kolem roku 1992. 
Starostou byl Ing. Pavel Procházka, se kte-
rým jsem velmi rád spolupracoval. Společně 
s odborem majetku se nám podařilo hlavní 
rušnou komunikaci v ulici Klimenta Čermá-
ka přeměnit na dnešní pěší zónu. Velmi mě 
těšilo, jak byli lidé po jejím otevření nadšení. 

Kdy jste se dostal na radnici? 
Do zastupitelstva jsem poprvé usedl 

v roce 2002. Hned zkraje roku 2003 mě 
zastupitelé po odchodu pana Ing. Cinci-
buse zvolili novým místostarostou. Tím 
jsem zůstal do roku 2010, kdy jsem se stal 
na další dvě volební období, tedy do roku 
2018, starostou. Následoval návrat zpět na 
začátek do role zastupitele a od roku 2022 
jsem opět usedl do křesla starosty.

Na které období na radnici nejraději vzpo-
mínáte?

Velmi rád vzpomínám na dobu, kdy 
jsem působil v roli místostarosty. Spo-
lupráce s panem starostou Vladimírem 
Hamralem byla naprosto perfektní. Trou-
fám si říct, že tato léta pro mě patří k těm 
nejhezčím časům na radnici.

Na co jste nejvíce pyšný?
Už jsem to říkal několikrát. Moje prv-

ní akce na radnici byla dostavba Základní 
školy Sadová. Tehdy nikdo nevěřil tomu, že 
to stihneme. Vždy když jedu kolem, podvě-
domě si na tento projekt vzpomenu. Další 
byla třeba rozsáhlá výstavba lokality na Če-
plově. Měli jsme velké starosti s pozemky. 
Radost mám také třeba ze zimního stadio-
nu, protože prosadit ho nebylo jednoduché. 
Myslím si, že dnes je většina Čáslaváků 
ráda, že zimák máme.

Každou první středu v měsíci se koná Sta-
rostovna, setkání s vedením města v nefor-
málním prostředí restaurace Grand. S čím 
se na vás občané v poslední době nejčastěji 
obracejí?

V poslední době je to třeba nepořádek 
ve městě. Starosti mají také s nedostatkem 
parkovacích míst. Ale kolikrát se chtějí i jen 
tak vypovídat z osobních problémů. 

Máte pozitivní vztah ke sportu. Který je pro 
vás sportem číslo jedna?

Přiznám se, že jsem aktivně zas tolik 
nesportoval. S kamarády jsme si chodili 
zakopat nebo zahrát hokej. Registračku 
jsem měl jako kluk ve fotbalovém týmu  
v Chomutově, ale spíše jsem byl – a do-
dnes jsem – vášnivým fanouškem. Co mě 
ale aktivně chytlo již od mládí, je lyžování. 
Řekl bych, že aktuálně tomu dokonce dá-
vám ještě více než kdykoli dříve.

Podělíte se s námi o nějakou vtipnou histor-
ku, na kterou rád vzpomínáte?

Jak jsem zmínil, mám profesní řidičský 
průkaz a občas svezu třeba čáslavské fot-
balisty. Jsou to asi dva roky, kdy mi jeden 
dopravce zavolal, že mu vypadl řidič, tak 
jestli bych nemohl dojet pro děti z naší Zá-
kladní školy Sadová. Třída nasedla do auto-
busu a vyrazili jsme na cestu. Na předních 
sedačkách seděl pedagogický dozor. Zahájil 
jsem konverzaci dotazem na blížící se dva-
cetileté výročí od otevření Sadovky. Dala se 
se mnou do řeči jedna paní učitelka. Zara-
zilo ji, že ohledně výstavby školy vím po-
měrně hodně detailů. Zeptala se mě, jak si 
tohle všechno můžu pamatovat. Odpověděl 
jsem: „No to víte, když v Čáslavi člověk dělá 
tolik let starostu...“ Začala se hrozně smát  
a s ironií v hlase pokračovala: „No, kdybyste 
dělal starostu, těžko byste jezdil autobusem, 
ne? Ale víte, že jste mu docela podobnej? 
Jaké to vlastně je, když si vás všichni pletou  
a pořád vám jen nadávají?“ Než se mi ji spo-
lečně s dalšími učitelkami povedlo přesvěd-
čit, že jsem opravdu starosta, ohromně jsme 
se bavili. Její reakce poté ale byla neméně 
zábavná (smích). ◍

JN
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IVA HÝBLOVÁ PŮSOBÍ V DDM JIŽ 40 LET:
Paní ředitelka Bc. Iva Hýblová většinu svého života zasvě-
tila práci s dětmi. Letos tomu bude čtyřicet let, kdy na-
stoupila jako vychovatelka do tehdejšího domu pionýrů  
a mládeže (dnešního domu dětí a mládeže). Paní ředitelku 
jsme navštívili a poprosili, aby zavzpomínala a popovídala si  
s námi – třeba o ocenění ministra školství, které od minu-
lého roku skromně tajila. 

Paní ředitelko, když se ohlédne-
te o čtyřicet let zpět, jak začala 
vaše práce v domě dětí a mlá-
deže? 

Práce s dětmi mě vždy 
bavila. Často jsem jezdila na 
tábory jako instruktorka a ve- 
doucí, ale nebyla to má profe-
se. Pracovala jsem v mléčné 
jídelně na náměstí, která se 
tehdy nacházela v dnešní pro-
dejně dárkových předmětů na 
náměstí u Bílého koně. Poté mě 
čekaly rodičovské povinnosti, 
ale během mateřské dovolené 
se mi podařilo dálkově dokon-
čit vychovatelské vzdělání. 
Asi tři dny před návratem do 
pracovního procesu mě kon-
taktoval odbor školství, proto-
že jsem měla podanou žádost 
o místo ve školství. Nabídli mi 
místo vychovatele v dnešním 
domě dětí a mládeže. Nabíd-
ku jsem přijala a působím tady 
dodnes (smích).

Který kroužek jste tehdy vedla?
Byla jsem přijata jako ve-

doucí sportovního odděle-
ní a vedla jsem kroužek jazz 
gymnastiky, což byla obdoba 
dnešního aerobiku, sportovní 
kroužek. Přiznávám, že v té 
době jsem absolutně nevěděla, 
co mě čeká. 

Kdyby vám tehdy někdo řekl: 
„Jen počkejte, za pár let se sta-
nete ředitelkou,“ nevěřila byste?

Tak to by mě v životě ne-
napadlo (smích). A přiznávám, 
že i po prvních osmi letech, kdy 
jsem byla pověřena vedením, 
mě neminula obrovská vlna 
překvapení. Neměla jsem pově-
domí o tom, co vedoucí funkce 
obnáší, a chvíli mi trvalo, než 
jsem si našla svůj styl práce. Ale 
zkusila jsem to a v roce 2000  
se stala oficiálně ředitelkou.

Co vás na práci v DDM nejvíce 
baví? 

Kreativita a různorodost. 
Každý den je jiný. Musíte ne-
ustále něco vymýšlet. Jsem 
šťastná, když dětem mohu něco 
předat a rozvinout u nich zájem 
o něco nového. Je hezké sledo-
vat, jak se děti ve svých činnos-
tech vyvíjejí, mají radost z po-
kroků, ale i když jsou smutné, 
když se něco nepovede, protože 
to k životu také patří. Když se 
dám ve městě do řeči s mladou 
paní, která mi řekne, že k nám 
dříve chodila a dnes k nám vodí 
své děti, velmi mě to těší. Je to 
krásná práce.

Který kroužek jste vedla nejraději?
Jedno období jsem vedla 

kroužek Dívčí klub. Bylo to 
takové tvoření s děvčaty. To 
pro mě bylo asi nejzábavnější, 
podobně jako další kroužky 
postavené na tvoření a zajíma-
vých technikách. Víte, dříve to 
bylo o něco zábavnější, protože 
nebylo tak jednoduché vymys-
let námět. Dnes otevřete inter-
net a máte spoustu inspirace.

Když jste zmínila Dívčí klub, 
představuji si, že v podobných  
typech kroužků dochází k osob-
ním rozhovorům, které mohou 
odhalit trápení dospívajících. 
Musíte často fungovat i jako 
psycholog?

Je to tak. Dnes se s tím se-
tkáváme například v hodinách 
keramiky, když si dívky sdě-
lují své dojmy ze školy, co jim 
kluci vyvádí, co je baví a ne-
baví nebo co jim maminka do-
volila a co zakázala. Občas je 
musíme trochu usměrnit nebo 
vysvětlit, proč se tak rodiče 
chovají. Takže i tímto směrem 
někdy musíme působit. 

Při našem posledním rozhovo-
ru před šesti lety jsme se bavili, 
že sehnat vedoucí kroužků je 
poměrně problematické. Jak je 
tomu dnes?

Stále je to problém. Stále 
hledáme nové vedoucí. Když 
náhodou najdeme někoho, ko- 
mu nevadí časově náročná 
práce a chce pracovat s dět-
mi, často mu chybí pedagogic-
ké minimum. Ale můžeme mu 
dát na rok výjimku, kdy k nám 
nastoupí a do roka si vzdělání 
doplní. Dnes již máme skvělou 
spolupráci s Domem dětí a mlá-
deže Symfonie v Poděbradech, 
který každý rok na podzim 
organizuje kurz pedagogiky 
pro externí pedagogy volného 
času, během něhož si lze za tři 
víkendy potřebné vzdělání do-
plnit. Zájemci s nejrůznějšími 
specializacemi se na mě mohou 
kdykoli obrátit. Domluvíme si 
schůzku a řekneme si více in-
formací. Práce našich interních 
i externích pracovníků si velmi 
vážím. Bez nich by to nešlo.

Kolik kroužků aktuálně nabízíte? 
V letošním školním roce 

jsme otevřeli 109 zájmových 
kroužků. Jsou to kroužky, 
které fungují jak tady v DDM  
v Jeníkovské ulici nebo v kera-
mické dílně v Grandu, tak na 
čáslavských základních ško-
lách. Máme i kroužky v někte-
rých okolních obcích. 

Mohou se děti hlásit i teď v prů-
běhu roku? 

U specializovaných krouž-
ků, jako jsou výtvarné, taneč-
ní nebo mažoretkové kroužky, 
může být problém v tom, že  
při nástupu třeba uprostřed 
roku se dítě musí leccos doučit, 
aby sladilo tempo s aktuálními 
dovednostmi skupiny. Úplně 
vhodné samozřejmě není ani 
hlásit se v květnu nebo červ-
nu, kdy se blíží konec školního 
roku. Ale jinak ano, mohou se 
hlásit i v průběhu roku, pokud 
není naplněna kapacita.

O které kroužky je největší zá-
jem? 

Dlouhodobě se drží taneč-
ní kroužky moderního tance, 
tedy street dance, hip hop a po- 
dobně. Máme také hodně ma-
žoretkových kroužků. Je hezké, 
když zjistíme, že máme mažo-
retky, které k nám chodí deset 
let. Oblíbená je také keramika. 
V letošním školním roce jsme 
otevřeli třináct kroužků zamě-
řených právě na ni. Dále spor-
tovní kroužky jako florbal nebo 
kick box, kde máme kolem tři-
ceti účastníků různého věku. 
Z relativně nových kroužků 
zmíním společenské tance pod 
vedením paní Vránové nebo 
dva kroužky Hula hoop, krou-
žek Logohrátky a Předškoláček, 
také dva Klubíky Sloníky pro 
rodiče s malými dětmi.

„Jsem šťastná, když dětem mohu něco předat 
a rozvinout u nich zájem o něco nového.“
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Vaše práce ale není pouze o or-
ganizovaní a vedení kroužků…

V průběhu roku děláme 
i velké množství dalších akcí 
pro veřejnost. Je to třeba po-
hádkový les, velikonoční tvo-
ření, valentýnské odpoledne, 
halloweenské noci, přespává-
ní v DDM, příměstské tábory 
plné výletů, tematické tábory 
s pobytem, rekreační pobyt 

rodičů s dětmi v Chorvatsku 
nebo spolupracujeme napří-
klad při Čáslavských slavnos-
tech. Dále organizujeme naše 
soutěže jako třeba Čáslavský 
čtyřlístek, Čáslavský pohár 
mažoretek, soutěž plastiko-
vých modelářů, organizujeme 
okresní kola olympiád – děje-
pis, angličtinu a geografickou 
soutěž a tak dále. No a pak 

máme problém vybrat si dovo-
lenou (smích).

Paní ředitelko, závěrem bych 
se chtěl zeptat na jednu tajnou 
informaci. Doslechl jsem se, že 
jste získala ocenění ministra 
školství…

Tak, když už je to venku… 
(smích). Loni v listopadu jsme 
měli setkání ředitelů domů 

dětí a mládeže a středisek 
volného času, které se koná 
jednou za dva roky. Ředitelé 
podle krajů navrhují minis-
terstvu školství jednoho svého 
zástupce na ocenění. Kolegové 
ze Středočeského kraje tento-
krát vybrali mě. Poděkování 
mých kolegů a pana ministra 
si velmi vážím. ◍

JN

Součástí komentovaného programu jsou:

informace o studiu  prohlídka školy  ukázky výuky

Vyšší odborná škola, Střední průmyslová škola 

a Obchodní akademie Čáslav, Přemysla Otakara II. 938

Vás srdečně zve na 

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ
VYŠŠÍ ODBORNÉ ŠKOLY
ČÁSLAV

1 1 . b ř e z n a

2 0 2 5 
1 4 — 1 6  h

V době mimo komentovaný program Vás čeká setkání se studenty, 
  kteří Vás rádi provedou školou a zodpoví Vaše dotazy.

Těšíme se na Vaši návštěvu!
Další informace o studijních oborech a škole naleznete 

na www.sps-caslav.cz.

život ve městě
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SEMINÁŘ „MŮŽEŠ PODNIKAT“ 
Na konci ledna se žáci VOŠ, SPŠ a OA Čáslav tříd 
OA1A, OA1B, EL1, OA2A, OA2B a EL2 zúčastnili 
semináře na téma „Můžeš podnikat“, který pro zá-
kladní, střední, vyšší a vysoké školy zajišťuje spolek 
Můžeš podnikat. Již 13. rokem navštěvují naši ško-
lu nejrůznější podnikatelé a seznamují žáky se svým 
podnikatelským příběhem.

Platforma „Můžeš podni-
kat“ je první a jediný program 
v České republice, který již od 
roku 2012 systematicky pra-
cuje se žáky a studenty formou 
mezigeneračního sdílení zku-
šeností. Hlavním cílem setká-
vání se je inspirovat mladé lidi 
k podnikavosti a ukázat jim 
rozmanité možnosti podniká-
ní, podpořit je na jejich cestě 
životem k samostatnosti a ne-
závislosti, posílit jejich sebe-
vědomí, ukázat jim, že každý 
člověk je jedinečný, a povzbu-

dit je, aby šli za svými sny  
a měli odvahu je realizovat.

A v čem je tajemství pod-
nikatelského úspěchu? Je tře-
ba dotahovat věci do detailů, 
učit se od úspěšných, nebát se 
neúspěchu, být trpělivý a zví-
davý, chodit všude o pět minut 
dříve, vážit si času, komuniko-
vat se zaměstnanci a klienty  
a akceptovat i jiné názory, ne-
být sebestředný.

Propojovat výuku s praxí 
je podle mě nezbytné. Škola 
má na praxi připravovat, ale 

nikdo z nás neví, jak ta praxe 
bude za několik let vypadat. 
Proto jsem ráda, že již mnoho 
let mají naši žáci možnost se 
setkávat s odborníky z růz-

ných oblastí, kteří praxi nejen 
žijí, ale osobně ji i vytvářejí. ◍

Ing. B. Valtrová
učitelka ekonomických 

předmětů

ZŠ NÁMĚSTÍ SE ZAPOJILA DO MISE S DOBRONAUTY 
ZŠ Čáslav náměstí se zapojila do edukačně-preven-
tivního programu pro žáky 3.–5. tříd Dobronauti: 
Zpátky v čase. Jedná se o program, který vytvořil 
tým psychologů společně s herními designéry. 

Děti se prostřednictvím 
hry stávají agenty, jejichž 
úkolem je společně zlepšovat 
vztahy kolem sebe. Ve skupi-
nách žáci vyhodnocují nejlepší 
cestu k vyřešení konfliktních 
situací pro „nandávače“ (tedy 
toho, kdo to ostatním nandá-

vá), „schytávače“ (toho, kdo 
to schytává) a „všímala“ (toho, 
kdo je konfliktní situaci pří-
tomen). Celá třída pracuje na 
společném cíli: chce konflikt 
vyřešit, nebo ještě lépe přede-
jít nepříjemným střetům a vy-
hroceným neshodám.

„Na programu se mi líbí, 
že si děti mohou hravou for-
mou vyzkoušet vyřešit situace 
z reálného života, což je často 
užitečné i pro nás pedago-
gy,“ říká metodička prevence  
Ing. Andrea Dušková. 

Program jsme vyzkoušeli 
zatím s páťáky a bylo to na-
pínavé. Máme za sebou první 
misi a podařilo se nám rozkrýt 
mnoho motivů jednoho mode-
lového konfliktu v jídelně. Mise 

bude pokračovat až do konce 
roku, kdy budeme společně  
s dětmi čelit výzvám, které hra 
přináší. Věříme, že program 
povede k tomu, že se nám bude 
dařit lépe řešit i reálné situace 
ve třídě a ve škole. Chceme po-
stupně zapojit všechny páťáky  
a čtvrťáky na škole. ◍
Mgr. et Mgr. Miriam Richterová, 

výchovná poradkyně; 
Ing. Andrea Dušková, 

metodička prevence
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DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ NA SOU ČÁSLAV
V pátek 17. ledna 2025 se konal již 

podruhé ve školním roce 2024/2025 Den 
otevřených dveří na SOU Čáslav. Od rána 
měli návštěvníci možnost prohlédnout si 
naši školu včetně odborných pracovišť, 
vyptat se na podrobnosti ohledně stu-
dia přímo našich studentů i vyučujících  
a zažít naše řemesla doslova všemi smys-

ly. Kromě ochutnávek u kuchařů-číšníků, 
cukrářů a řezníků-uzenářů mohli ucha-
zeči vidět, jak se zdobí dort nebo tvaruje  
z cukrářské hmoty. Svou zručnost při 
tvorbě různých květinových vazeb před-
vedli žáci z oborů zahradník a zahrad-
nické práce. Také budoucí prodavači se 
pochlubili, jak umí pěkně zabalit různé 

druhy zboží. Své výrobky z odborného 
výcviku předvedli i žáci oboru opravář 
zemědělských strojů a opravářské práce. 
Doufáme, že se u nás návštěvníkům líbilo 
a že se k nám mnozí vrátí v příštím škol-
ním roce jako žáci prvních ročníků. ◍

SOU Čáslav

ÚNOR V DĚTSKÝCH SKUPINÁCH HOLUBNÍČEK
V únoru jsem si na všech 

třech pobočkách Holubníčku 
užili plno legrace a tance. Měli 
jsme totiž karneval. Všechny po-
bočky jsme si barevně vyzdobili 
a pouštěli jsme si taneční pís-
ničky. Děti dorazily v krásných 
kostýmech a tancování je moc 
bavilo. A protože únor je také 
měsícem masopustu, tak jsme si 
s dětmi povídali o jeho tradici, 
o postavách a o všem, co k ma-
sopustu patří. Společně jsme si 
vyrobili masopustní masky. 

Povídali jsme si také o zví-
řátkách v zimě. Která můžeme 
potkat na procházkách, jaké 
stopy můžeme vidět ve sněhu 

nebo jaké ptáčky můžeme po-
zorovat v krmítku. Poznávali 
jsme různá pírka. Taky jsme si 
povídali o tom, proč je důležité 
se v lese chovat tiše a co mů-
žeme, nebo naopak nemůžeme 
dávat zvířátkům do krmelců  
a krmítek. 

S dětmi jsme se bavili i o růz- 
ných řemeslech a povoláních 
a některá jsme si společně vy-
zkoušeli. Mezi dětmi jsou nej-
populárnější hry na hasiče, 
lékaře nebo policisty. Povídali 
jsme si také o rodině, jaké povo-
laní má maminka nebo tatínek. 

Únor je měsíc plný význam-
ných dnů. Nejznámější jsou 

Hromnice a Valentýn. S dětmi 
jsme si vytvořili hromničky do 
oken a povídali jsme si o jejich 
významu. Na svatého Valentý-
na děti vyrobily přáníčko plné 
srdíček a darovaly ho tomu, 
koho mají nejraději. 

Na všech pobočkách na-
šich dětských skupin do pravi-
delných aktivit zařazujeme hry  
a dílničky smyslové, tvořivé, slu-
chové a hmatové. Rozvíjíme tak 
dětem smysly, fantazii a hrubou 
nebo jemnou motoriku. Všech-
ny rády tvoří, poznávají nové 
věci a objevují svět kolem sebe. 
Moc rádi je v tom v Holubníčku  
podporujeme a pozorujeme.

Za tým DS Holubníček
Barbora Krchová

NOVÁ NABÍDKA SOU ČÁSLAV: 
TRAMPSKÉ CIGÁRO

V tomto školním roce jsme 
naši nabídku obohatili o ně-
kolik uzenářských výrobků. 
Žáci z oboru Řezník-uzenář 
tak mají možnost získat nové 
dovednosti a naučí se vyrábět 
další masné výrobky.

Kromě tradičních výrob-
ků, jako jsou špekáčky, klobá-
sy, sekaná, tlačenka, jaternice, 
jelita, huspenina a zabijačková 
polévka, nově vaříme šunku  
a koleno v tlakových formách. 
Vyrábíme kabanos a vinnou 
klobásu. Poslední novinkou  
v naší nabídce je domácí tramp- 
ské cigáro. Rodinný recept 
jsme získali od dobrého zná-
mého a fanouška našeho učili-
ště. Naše cigáro se vyznačuje 
hrubší strukturou a vyváže-
nou chutí koření, které si sami 
mícháme. Nejlepší na tomto 
výrobku je, že neobsahuje dal-
ší chemická dochucovadla.

Přijďte do naší prodejny 
(SOU Čáslav, Žižkovo nám. 75)  
ochutnat. Bude-li Vám chut-
nat, řekněte to známým, bude-

te-li mít připomínky, řekněte 
to nám.

Dobrou chuť Vám přejí 
žáci z oboru Řezník-uzenář 
pod vedením učitele odborné-
ho výcviku Milana Chytky.

 
Ing. Mgr. Irena Andrová

ředitelka SOU Čáslav

BARISTICKÝ KURZ
Dne 27.–28. 1. 2025 proběhl 

na SOU Čáslav baristický kurz 
pod vedením pana Radima Ja-
nouška. Zájem byl letos nebý-
vale vysoký, zúčastnili se žáci 
napříč všemi ročníky, oborů 
vzdělání Kuchař-číšník, Cuk-
rář a potravinářská výroba. 
Kromě samotné přípravy kávy 
si všichni účastníci vyzkouše-
li například práci s profesio-
nálním kávovarem, naučili se 
seřídit mlýnek nebo rozeznat 
chutě různých druhů káv. 
„Žáci mě mile překvapili ne-

jen svým nadšením a zájmem  
o kávu, ale oceňuji zejména  
i to, jak řádně se připravili na 
závěrečný teoretický test, kte-
rý všichni úspěšně absolvova-
li,“ říká o kurzu paní učitelka 
odborného výcviku pro obor 
Kuchař-číšník Jana Havrán-
ková. Všem novým baristům 
tímto gratulujeme k získání 
certifikátu a děkujeme panu 
Radimovi Janouškovi z Baro-
vého institutu za pravidelnou 
spolupráci s naší školou. ◍

SOU Čáslav



— 14  | ČÁSLAVSKÉ NOVINY BŘEZEN 2025

kultura

SVÁTEK SVATÉHO VALENTÝNA NA SZEŠ 
Tak jako loňský rok i letos naše škola oslavila svátek 
svatého Valentýna. Tradičně se o jeho oslavu stara-
jí Karkulky, jmenovitě Anežka Matoušková (šéfre-
daktorka), Barbora Němcová, Jana Málková, Lucie 
Doležalová, Karolína Nezbedová, Anna Moravcová, 
Barbora Stehlíková, Adéla Trávničková, Valerie Ve-
lebná, Kristýna Maláčková, Eliška Kmochová, Anež-
ka Řípová a další. Jedná se o skupinu velmi šikovných 
žaček, které společně vydávají školní časopis Očima 
zemědělky. Finální verzi časopisu poté před tiskem 
rediguje kolega Ing. Jiří Reichel. 

Dne 10. února naše re-
dakční skupina pro celou ško-
lu připravila velkou papírovou 
krabici – polepenou samými 
srdíčky, jak jinak –, do které 
mohli žáci dávat do 13. úno-
ra své vlastní valentýnky či 
použít červená papírová srd-
ce, která také připravily naše 
novinářky, a napsat na ně svá 

originální valentýnská přání. 
Den svatého Valentýna je na 
naší škole velmi oblíbený. 

Tento svátek se slaví v anglo- 
saských a dalších zemích jako 
svátek lásky. Kromě Spoje-
ných států také v Kanadě, Me-
xiku, Velké Británii, Francii 
nebo Austrálii. Je to den, kdy 
se darují květiny, cukrovinky, 

přání, dárky, společným téma-
tem je srdce jako symbol lásky.  
K Valentýnu se váže řada zvy-
ků, které pronikají i do české-
ho prostředí. Kromě již zmíně-
ných valentýnek se jedná také 
o uzamykání zámečků lásky. 
Na fotce je lávka se zámečky 
v Salcburku (Solnohrad, Ra-
kousko, 2023).

Pár slov nakonec právě 
o svatém Valentýnovi. Byl to 
římský kněz, misionář a bis-
kup, který zemřel mučednickou 
smrtí. Kolem jeho života i smr-
ti panují nejasnosti. Byl spojen 
s Terni, což je italské město  
v oblasti Umbrie asi sto kilome-
trů od Říma. O svatém Valentý-
novi existují dvě legendy, které 
se shodují v tom, že byl půvo-
dem urozený Říman a měl léči-

telské schopnosti. Tak či onak, 
ať už je tento svátek v naší zemi 
spíše komerčním, hlavně mlad-
ší generace jej vítá s nadšením. 
A ti, kteří preferují českou kla-
siku, si musejí ještě chvíli po-
čkat... na 1. máj. ◍

 Mgr. Eva Měřičková

PESTRÝ BŘEZNOVÝ PROGRAM V SYNAGOZE
S radostí vás zveme do krásně opravené 

synagogy v Čáslavi, kde se v březnu usku-
teční několik výjimečných akcí, které byste 
si rozhodně neměli nechat ujít. Připravili 
jsme pro vás pestrý program, který vás ne-
jen pobaví, ale také obohatí o nové poznatky 
a zážitky.

Hned 9. března se od 15 hodin usku-
teční prezentace nové knihy Nadi Revilá-
kové Na kameni kámen. Tento román se 
zabývá tématem transgeneračního přenosu 
traumatu, zejména v kontextu dědictví utr-
pení z druhé světové války a holocaustu. 
Příběh se zaměřuje na životy dvou mladých 
lidí, kteří objevují, jak silně jsou jejich ro-
dinné kořeny propojeny s tragickými udá-

lostmi minulosti. Naďa Reviláková, známá 
především svými úspěšnými knihami pro 
děti, přichází s prvním románem pro do-
spělé, který nabízí hluboký pohled na ro-
dinné trauma a jeho dopady. Kromě uvede-
ní knihy a besedy s autorkou vystoupí také 
skupina Nešama s repertoárem složeným 
ze židovských písní.

Pokračujeme 14. března od 17:30 be-
sedou s renomovaným novinářem a kri-
tikem Janem Rejžkem. Tento večer bude 
věnován vzpomínkám na legendu hudební 
kritiky Jiřího Černého (1936–2023). Jan 
Rejžek, známý svými nekompromisními 
kritikami a dlouholetou novinářskou činno- 
stí, vás provede světem hudby, kterou Jiří 

Černý miloval. Přijďte si poslechnout zají-
mavé příběhy a hudbu, která vás jistě osloví.

Další zajímavou akcí je vernisáž výsta-
vy velkoformátových fotografií Richar-
da Klaila, která se koná 15. března od  
15 hodin. Výstava přibližuje krásy sever-
ního Walesu a Skotska. Kutnohorský foto-
graf známý svými úchvatnými krajinářský-
mi snímky vás zavede do vzdálených zemí 
spjatých s Čechami geologií i keltskými 
kořeny. Součástí vernisáže bude komento-
vaná prohlídka výstavy vedená samotným 
autorem. Po skončení výstavy budete mít 
možnost zakoupit fotografie v dobročinné 
dražbě, jejíž výtěžek bude věnován Nadač-
nímu fondu dr. Dagmar Lieblové.

Mnohé slibuje také komentovaná pro-
hlídka židovského hřbitova v Čáslavi  
s historikem Markem Lauermannem, 
která se uskuteční 16. března od 13 ho-
din. Místní hřbitov je místem posledního 
odpočinku mnoha významných osobností  
z oblasti politiky, kultury, vědy, hospodářství  
a náboženství. Prohlídka vám přiblíží histo-
rii hřbitova, osudy zde pochovaných osob-
ností a tradice židovského pohřbívání.

A na závěr, 16. března od 17 hodin, vás 
zveme na koncert tradiční židovské hud-
by v podání orchestru Šarbilach. Přijďte 
si vychutnat jedinečnou atmosféru a krásné 
melodie v prostorách opravené synagogy.

Těšíme se na vaši návštěvu a věříme, 
že si z našeho březnového programu od-
nesete nezapomenutelné zážitky! ◍

Synagoga Čáslav
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MARPO JEŠTĚ LEPŠÍ NEŽ MINULE!
Doby, kdy byl Marpo vnímán vý-
hradně jako rapper, jsou minu-
lostí. Nejenže se věnuje řadě dal-
ších aktivit, rovněž hudebně se 
otevřel i jiným žánrům. Čím dál 
větší prostor tak na jeho deskách 
dostává třeba country. Přesvěd-
čit se o tom můžete už 7. března 
v Grandu, kam hvězda české hu-
dební scény dorazí v rámci svého 
nového turné.

Jak se stalo, že v rámci svého nového turné 
zavítáte i do Čáslavi? 

Před dvěma lety nás na show oslovil 
Milan Válek z Grand Events, a protože se 
to tehdy hodně povedlo, tak se letos rádi 
vracíme!

Aktuálním turné podporujete loňskou řa-
dovku Cowboys & Dreamers. Jaké na ni 
máte ohlasy?

Skvělé, až mě to upřímně překvapilo. 
Byl jsem zvědavý, jak lidi přijmou country. 
Člověk musí pochopit, že to není trampské 
country, ale něco úplně jiného. Myslím –  
a podle čísel i vidím –, že to lidi baví.

Je pro vás důležité, jak na vaše desky rea-
guje hudební kritika?

Určitě. Poslední desku hodnotili skoro 
všichni nezávislí recenzenti jako moji hu-
debně a textově nejpovedenější, což mi fakt 
udělalo radost, protože za přípravou, na-
hráním a vydáním desky bylo hodně nejen 
mojí práce. Takže když si pak přečtete, že 
se to líbí, je to hezká odměna pro všechny 
ty lidi, co se na tom podílejí. Navíc na dobré 
recenze nebo různá ocenění zase reagují 
promotéři, který vás pak bookují na kon-
certy – a koncerty jsou důvodem, proč mu-
ziku děláme. Tady můžu trávit čas se svými 
fanoušky a svým výkonem a nasazením jim 
poděkovat za to, že mě poslouchají. Jsou to 
všechno spojené nádoby.

Rap a country, dva zdánlivě neslučitelné 
hudební žánry, jste spojoval i na některých 
předchozích deskách. Tentokrát jste ale  
v tomto směru došel zatím nejdál, vnímáte 
to taky tak?

To bych úplně netvrdil, že to jsou zdán-
livě neslučitelné žánry. Svoji, i když krát-
kou historii už to minimálně v USA má. Ale 
máte absolutní pravdu v tom, kam až jsme 
tentokrát zašli. Dovolím si tvrdit, že hodně 
do hloubky žánru. Desku jsme letěli nato-
čit do Nashvillu, mekky country muziky,  
a myslím, že je to na výsledku hodně znát.  

I proto se chceme letos na jaře do Nashvillu 
vrátit a natočit tam i další desku, na které 
už pár měsíců poctivě pracujeme.

Můžete trochu rozvést své prohlášení, že 
chcete navázat na generaci Michala Tuč-
ného, Roberta Křesťana nebo Pavla Bobka?

Spíš jsem tím myslel, že hlavně mlad-
ší generace přestala country poslouchat. 
Protože generace výše zmíněných tento 
žánr dělala a pak nastala generační pro-
past. Myslím si, že největší skupina fa-
noušků tohohle žánru bude určitě ve vě-
kové kategorii 50+. Rád bych ji omladil.

Ovlivnil vás v tomto směru otec Ota Pet-
řina, uznávaný rockový kytarista, od jehož 
úmrtí letos uplyne deset let?

Co se týká country, tak určitě ne, po-
slouchal jinou hudbu. Ale ovlivnil mě dost 
v životě. V přístupu k životu, v chování  
k lidem, abych neškatulkoval, byl velko-
rysý a byl gentleman. Ne že by to do mě 
nějak pral, ale člověk to vidí, vnímá a na-
sává to jako mladý.

Hudebně rozhodně nestojíte na jednom 
místě, vaše tvorba absorbuje kromě obou 
zmíněných také další žánry. Odráží se to ve 
skladbě vašeho publika?

Určitě. Máme hodně multižánrové pu-
blikum. Zůstali nějací rapoví fanoušci, 
máme rockové i metalové fanoušky a teď 
se přidávají i fanoušci moderního count-
ry. Naše multižánrovost se propisuje i do 
velkého věkového rozpětí našeho publika.

Podle jakého klíče si vybíráte hosty, které si 
na svá alba zvete?

Většinou jde o lidi, se kterými se už 
pracovně nebo osobně známe, případně 

mě hudebně baví. A vždycky preferuji 
osobní sympatie před nějakým kalkulem, 
kdo by mi nahnal čísla.

Kdy a kde nejraději skládáte hudbu a vy-
mýšlíte texty?

Texty, respektive různé poznámky si 
píšu do bloku v mobilu po celý rok. Sbírám 
různé poznatky, hesla, prožitky, momen-
ty ze života. Co se týká hudby, někdy si  
k tomu sednu doma ve studiu, ale poslední 
tři roky jezdíme na chatu fotbalisty Pavla 
Kadeřábka do Sklenařic. Je to jedno z nej-
hezčích míst v Česku. Se svým kytaristou 
a producentem Marcusem Tranem se tam 
zavřeme na tři čtyři dny a píšeme hudbu 
od rána do večera.

Dá se předpokládat, že kostra setlistu čá- 
slavského koncertu se bude opírat hlavně 
o Cowboys & Dreamers. Dostanou patřičný 
prostor i starší skladby?

Ano, bude to hodně o Cowboys & Drea- 
mers, ale zároveň zazní i věci ze dvou pře-
dešlých desek Backwoods Bred a Dead 
Man Walking. Myslím, že se lidi mají na 
co těšit. Bude to jiné, než byl Trouble-
Gang, ale věřím, že spousta lidí bude mile 
překvapená, protože já jsem přesvědčený, 
že tohle bude ještě mnohem lepší!

Prozradíte na závěr našim čtenářům, na co 
se mohou těšit co do vizuální stránky show?

To si zatím nechám jako překvapení. 
Přijďte 7. března na náš koncert do hotelu 
Grand a uvidíte. Nový Marpo, nová kapela, 
poctivá show a skvělý žánr, který u nikoho 
jiného v ČR neuslyšíte. Co víc můžeme li-
dem ještě nabídnout (smích)? ◍

IM
Foto: Archiv Marpo



Osmany, jak se těšíte do Čá- 
slavi? Co mohou diváci od vaší 
show očekávat?

Těším se moc. Chtěl bych 
divákům přiblížit průběh mého 
života. Budu vyprávět přího-
dy, které jsem skutečně prožil. 
Mám rád lidi a těší mě, když jim 
mohu předat radost a smích, 
takže hlavní roli bude hrát hu-
mor. Dělá mi radost, když se 
lidé smějí a na chvíli se odpojí 
od všedních starostí. 

Víte, lidé mě často považují 
za nafoukaného člověka. Když 
po show změní názor, potěší 
mě to. Nejsem víc než kdoko-
li jiný a nikdo není víc než já. 
Zkrátka, všichni jsme na stej-
né úrovni.

Ve vašem publiku převažují 
ženy. Proč by tentokrát měli při-
jít i muži?

Je to tak, ale není to záměr. 
A je pravda, že i chlapi ke mně 
začínají hledat cestu. Se 
show jezdíme už pět nebo 
šest let a muži chodí čas-
těji než dříve a dokon-
ce mě i po vystoupení častěji 
oslovují, aby mi poděkovali. 
Ano, pořád se setkávám s je-
dinci, kteří mě vulgárně ozna-
čují kvůli mé sexuální orientaci 
nebo protože neumím pořádně 
česky, ale takoví lidé se nezmě-
ní a na moji show nepřijdou. 
Pokud jste muž bez předsud-
ků a rád se smějete, budete  
se bavit.

Vystoupení bývá atraktivní pro 
vaši bezprostřednost, otevře-
nost a velkou dávku optimismu. 

Některé historky přitom pochá-
zejí z doby, kdy jste neměl na 
růžích ustláno. Jak je pro vás 
těžké nahlížet na špatné obdo-
bí pozitivně?

Jak bych to řekl… Někdo 
může říct: Proč mluví právě 
o tomhle? Vždyť to jsou věci, 

které by měly být soukromé. 
Ale já to vidím jako normální  
a přirozenou součást mého ži-
vota. Navíc když se mi podob-
nou příhodu podaří odprezen-
tovat tak, že diváci v sále brečí 
smíchy, dělá mi to obrovskou 
radost, i když to zrovna tehdy 
nebylo příjemné.

Vzpomenete si na zlom, kdy 
jste začal pracovat jako módní 
návrhář?

Bylo to krátce po sametové 
revoluci v tehdejším Česko-
slovensku. Poté jsem pracoval 
pro jednu španělskou firmu. 
K samotnému návrhářství mě 
přivedl až můj manžel v roce 
1999, kdy jsem vydal svoji prv-
ní kolekci pod značkou Taiza  
by Osmany Laffita. V roce 2004 
jsem se rozhodl založit novou 
značku Osmany Laffita Couture.

Co říkáte na tradiční lidové kro-
je, které patří mezi české kul-
turní dědictví?

Je to nádhera. Vždy mě fas-
cinovaly ty dámské obrovské 
sukně. Když si vezmeme, z ko- 
lika vrstev jsou šité, jak jsou 
škrobené, no a ty ručně vy-
šívané detaily… To je zkrátka 
opravdové umění, které může 
být velmi inspirativní i v mo-
derně pojaté módě. 

A jak vnímáte typicky „české“ 
ponožky v sandálech? 

Můj názor je, že se má kaž- 
dý oblékat tak, jak je mu to 
pohodlné. Já osobně nosím 
sandály bez ponožek a příliš 
nerozumím tomu, proč to má 
někdo jinak, ale opakuji, ať si 
každý nosí to, co chce. Pravda 
je, že sandály byly vymyšlené 
proto, aby se v nich chodilo 
naboso a nohy větraly. Stejně 
jako podprsenka má mimo jiné 

zakrývat prsa, tak i san- 
dály mají svojí funk-
ci. Tak to prostě je. Na 
druhou stranu, stejnou 

funkci jako sandály měly pů-
vodně i dámské lodičky, ale 
jedno období jsme jako módní 
návrháři uváděli trend, podle 
kterého holky nosily páskové 
lodičky s ponožkami – a bylo 
to v pořádku. 

Můžete zmínit českou nebo 
světovou celebritu, která podle 
vašeho názoru z hlediska módy 
šlápne vedle jen málokdy?

Každý má právo udělat 
chybu nebo se oblékat tak, 
že se to nebude líbit druhým. 
Nejsem fanoušek módní poli-
cie, ale pokud bych měl přece 
jen někoho zmínit, je pravda, 
že Karel Gott se vždy hezky 
oblékal. Ze světových hvězd 
bych zmínil kolumbijsko-ame-
rickou herečku Sofíu Vergara, 
která má výborný vkus. Také 
ale řeknu třeba Paris Hilton, 
a to i přesto, že občas jsou její 
outfity katastrofa. Takový je 
ale jen můj profesionální názor 
návrháře, ne kritika. 

Kdybyste měl kouzelný proutek 
a mohl byste si právě teď cokoli 

OSMANY LAFFITA: OSMANY LAFFITA: 
Osmany Laffita vystoupí 1. dubna v Dusíkově divadle 
se svojí talkshow Kafe u Osmanyho. Při této příle-
žitosti jsme světoznámého módního návrháře s ku-
bánskými kořeny poprosili o následující rozhovor.

„Nejsem víc než kdokoli jiný 
a nikdo není více než já.“
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přenést z Kuby do České repub-
liky, co by to bylo?

Pláž. A také kubánský cha-
rakter. Žiji tady strašně dlouho, 
ale pořád nedokážu pochopit 
českou mentalitu. Neříkám, že 
u všech Čechů, ale vidím tady 
často závist. Kubánci takoví 
nejsou, na kohokoli se tam mů-
žete obrátit, když potřebujete 
pomoct. Tady to tak často není.

Jak jste si zvykl na českou ku-
chyni? 

Česká kuchyně je těžká, 
mastná a nezdravá. Většinou 
jím lehká jídla, manžel vaří 
francouzskou kuchyni a já ku-
bánskou. Na Kubě jíme hodně 
fazole a také třeba vepřové 
maso, ale ne tak mastné. Sa-
mozřejmě neříkám, že si ně-
kdy nedám i českou specialitu. 
Miluju meruňkové knedlíky 
nebo pečené koleno. 

Je něco, co byste nesnědl?
Nesnáším kopr.

Jak vypadá ideální den Osma-
nyho Laffity?

Musí být sluníčko. Žádné 
starosti. Je to den, kdy mám čas 
věnovat se svým květinám a zví- 
řatům. Večer si dám sklenici 
vína a začnu tvořit a pracovat 
na svých módních kolekcích. ◍

JN

Osmany 
Rodriguez Laffita 
se narodil na Havaně 3. 10. 1965. 
Od útlého věku byl umělecky 
zaměřený. S pochopením se 
však příliš nesetkával. Ve škole 
byl terčem posměchu a z jeho 
vztahu ke kreslení nebo baletu 
nebyl nadšený ani jeho otec, 
který byl vojákem. Podporu ale 
nacházel u své matky. Právě 
ona vystihla studijní předpo-
klady svého syna a nasměrova-
la ho na uměleckou akademii 
San Alejandro v Havaně, kde 
získal titul akademického ma-
líře. Po studiu krátce pracoval 
jako módní redaktor v jednom 
z kubánských ženských časo-
pisů. Start jeho éry slavného 
módního návrháře se ovšem 
ještě nekonal. Když v roce 1986 
musela jeho matka na delší čas 
služebně odcestovat do Ango-
ly, zajistila mladému Osmany-
mu studium na konzervatoři 
v Praze. Ten ale studium brzy 
ukončil. Několik dalších let pra-
coval jako dělník a nezažíval 
nejšťastnější období. Na lep-
ší časy se Osmanymu začalo 
blýskat po sametové revoluci. 
Tehdy se začal naplno věnovat 
módnímu průmyslu a pomalu 
rostl do uznávaného módního 
návrháře, jehož kolekce byly  
k vidění například v New Yorku, 
Miami nebo Paříži. Text odstavce

10. 3. 2025 / 16:30 hod / 100 Kč / nutná rezervace

Knihovna 

Kostelní

nám. 197

Čáslav
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DUSÍKOVO DIVADLO         PROGRAM | BŘEZEN 25

HRA NA KELTSKOU HARFU 
SE ZPĚVĚM – JANA BAUEROVÁ
🡒 12. 3. středa 19:00  
Nová scéna
 Vstupné: 150 Kč
 
JAROSLAV DUŠEK: 
ČTYŘI DOHODY 
🡒 19. 3. středa 19:00  
Velký divadelní sál 
Jaroslav Dušek – Čtyři dohody 
ve spolupráci s Klubem Lávka
Inscenace podle knihy Dona Miguela Ruize, 
vycházející ze staré moudrosti Toltéků. 
Jaroslav Dušek vede monolog a vysvětluje 
postupně všechny čtyři dohody z této knihy, 
mezi kterými vystupují dva hudebníci se 
svými písněmi. Promlouvá na téma vzdělá-
vacího systému, výchovy dětí, mezilidských 
vztahů a vnímání vlastního ega. Postupně 
odhaluje, jak je celý náš civilizovaný systém 
založený na nesmyslném a nerovném soutě-
žení a honbou za iluzorním světem.
 Vstupné: 490 Kč 

CENA ZA NĚŽNOST
🡒 26. 3. středa 19:00 
Velký divadelní sál 

Agentura HARLEKÝN Praha /  
Divadlo LUCIE BÍLÉ
Herečka Simona Stašová si vždy vybírá 
komedie, které mají nejen humor, 
ale i hloubku. Tentokrát zvolila ke 
svému životnímu jubileu jednu z těch 
opravdu parádních: americkou romantic-
kou a křehkou hru Cena za něžnost. 
Jsme svědky toho, jak je důležité neztratit 
v životě vnitřní sílu, smysl pro humor 
a lásku, i když třeba nejsme dokonalí. 
Velmi vtipný, dojemný a silný příběh 
o matce, dceři a jednom astronautovi.
 Vstupné: 640 Kč

DÍVKA S LOUTNOU
🡒 27. 3. čtvrtek 19:00
OCHOTNICKÝ SPOLEK ATAKDÁL 
ČÁSLAV – divadelní soubor RR
Režie: Josef Tichý
Hrají: František Ferus, Lubomír Kuba, Dana 
Magdalena Němcová / Jana Verbičová
Zpackaná loupež vzácného obrazu Dívka 
s loutnou a setkání s figurkami pražské 
předválečné galerky. Původní divadelní 
představení pro tři herce, které si pohrává 
s krimi žánrem v úsměvném stylu. 
 Vstupné dobrovolné.

TY NEVÍŠ, 
KDO JE PEPEK NÁMOŘNÍK?
🡒 30. 3. neděle 15:00
DIVADLO SemTamFór Praha
Víte, kdo je Pepek námořník? 
Kotvy na předloktích, námořnická čapka, 
přimhouřené oko, fajfka na troubení, 
ale hlavně nehynoucí láska ke špenátu! 
No samozřejmě! Tohle všechno přece vědí 
všichni... TATÍNKOVÉ. 
Ale znají vůbec Pepka námořníka dnešní 
DĚTI? Maminka vaří oběd! Ale malá OLI 
se ztratila! A nikde není k nalezení. 
Proto hrdinný TÁTA dostane za úkol svou 
malou dceru najít. Ale KDE? 
V „zašívárně“, kam se nesmí bez bot, 
čepice a kabátu, a kde se z obyčejných věcí 
stávají KOUZELNÉ! 
Pololoutková inscenace, ve které se může 
poznat opravdu každý z nás. 
Příběh o velkoleposti špenátu, o námoř-
nických historkách, tradičně netradičních 
pohádkách, rodičovských blbinkách 
a hlavně skrytých rodinných tajemstvích 
tatínkovských pracoven a „zašíváren“. 
 Vstupné: 160 Kč

Pro aktuální informace sledujte www.kulturacaslav.cz/dusikovo-divadlo. Změna programu vyhrazena.
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1. 3. | 17:30 
ZLATOVLÁSKA  
pohádka, originál, 
116 min., 130 Kč

1. 3. | 20:00 
CAPTAIN AMERICA: 
NOVÝ SVĚT   
akční, dobrodružný, sci-fi, 
český dabing, 120 min., 150 Kč

2. 3. | 19:30 | 
DIVADLO V KINĚ – 
THE LEGEND OF LUNETIC 
živý přenos  
inscenace z pražského divadla 
NoD, komedie, originál, 90 min., 
350 Kč

5. 3. | 20:00 
SPOLEČNÍK     
sci-fi, thriller, české titulky, 
97 min., 150 Kč

6. 3. | 20:00 
PACHOVÁ STOPA    
dokument, český dabing, 
78 min., 140 Kč

7. 3. | 17:30 
CAPTAIN AMERICA: 
NOVÝ SVĚT  
akční, dobrodružný, sci-fi, 
český dabing, 120 min., 150 Kč

7. 3. | 20:00 
DIVADLO V KINĚ: 
ŠIKMÝ KOSTEL  
záznam divadelní inscenace
podle bestselleru 
Karin Lednické, originál, 
137 min., 140 Kč

8. 3. | 17:30 
ZLATOVLÁSKA 
pohádka, originál, 
116 min., 130 Kč

8. 3. | 20:00 
MOŘE NA DVOŘE  
komedie, český dabing, 
102 min., 150 Kč

11. 3. | 18:00 
PREMIÉRA: OPERACE 
ONTERO 3. DÍL (1938–1945) 
Operace ONTERO je unikátní 
filmová trilogie o dějinách 
20. století, která propojuje 
velké dějiny s místními příběhy 
z Čáslavska. 
Vstupné dobrovolné.

12. 3. | 20:00  
MNICHOV 1972  
drama podle skutečné události, 
české titulky, 95 min., 150 Kč

13. 3. | 20:00 
MOŘE NA DVOŘE  
komedie, český dabing, 
102 min., 150 Kč

14. 3. | 17:30 
ČARODĚJNICE A LOVEC   
dobrodružný, fantasy, český 
dabing, 101 min., 150 Kč

14. 3. | 20:00 
VILÉM TELL    
historické drama, české titulky, 
133 min., 150 Kč

15. 3. | 17:30 
HOKUS POKUS 
DIPLODOKUS  
animovaný, český dabing, 
93 min., 140/120 Kč

15. 3. | 20:00 
MNICHOV 1972   
drama podle skutečné události, 
české titulky, 95 min., 150 Kč

KINO MILOŠE FORMANA  PROGRAM | BŘEZEN 25

Kompletní program na měsíc březen naleznete na našich webových stránkách www.kulturacaslav.cz. Změna programu vyhrazena. 

Rezervujte si svá místa e-mailem nebo telefonicky. Vstupenky zakoupíte na webu a na pokladně kina (otevřeno vždy hodinu před začátkem promítání).
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Městská knihovna Čáslav
Kostelní nám. 197
Čáslav 286 01

Březen -
měsíc
čtenářů
10. 3. Listování - Nejlepší pro všechny 
v 16.30 se Zojou a Pavlem Oubramovými; autorka: Petra
Soukupová

11. 3. Populární literatura a palčivá témata současnosti
s publicistou Lukášem Vavrečkou - OBSAZENO 8. a 9. třídy ZŠ

12. 3. Jak holka s nevyléčitelnou nemocí sama vylezla Mount
Everest 
v 17.00 s cestovatelkou Monikou Benešovou

13. 3. Akademie třetího věku - Finsko

od 18.00 pro děti od 8 do 11 let, přihlášky online i v knihovně

17. 3. Bookstart - cvičení pro miminka

v 9.00 s lektorem Pavlem Fojtíkem

20. 3. Klub přátel knihovny: Kristián aneb O. Nový v ČS filmu

28. 3. Noc s Andersenem - dobrodružné přespání v knihovně

v 9.00 s Milanem Z. Kučerou

v 9.00 s Janou Obořilovou

Celý měsíc promíjíme upomínky
Od 3. do 9. 3. otevřeno: Po: 10-17; St: 10-18 | pauza: 11:30-12:00

Městská knihovna Čáslav
Kostelní nám. 197
Čáslav 28601

Sama na
Mount
Everest
12. 3. V 17:00 HODIN BESEDA
S CESTOVATELKOU
MONIKOU BENEŠOVOU

 
Vás srdečně zve na setkání 

KAVÁRNIČKA 

         

zpravidla druhý čtvrtek v měsíci 

od 9-11 hodin  
!!!v baště za evangelickým kostelem!!! 

(dochází ke změně místa konání, protože v areálu Diakonie ČCE bude probíhat rekonstrukce) 
 

Čtvrtek 13. března 2025  9-11 hodin 
Host: Mgr. Jaroslava Barbara Sporková, cestovatelka 

Téma: Putování po jižní Indii 
 

Čtvrtek 10. dubna 2025 9-11 hodin  
Host: PhDr. Drahomíra Nováková z čáslavského muzea 

Téma: Milan Marek a založení čáslavské pedagogické školy 
 

ÚTERÝ 13. května 2025  9-14 VÝLET KAVÁRNIČKY DO HABRŮ k 80. výročí konce války 
 odjezd od evangelického kostela v 9 hodin  

 návštěva synagogy s povídáním faráře Davida Šorma 
 návštěva zámku s povídáním majitele pana Rudolfa Petra Vančury 

 občerstvení v Kavárně Na cestě, kde pracují také lidé s postižením  (kolem 13. hodiny)  
 přihlašování možné u farářky D. Duškové H. na tel. 774 216 408                                                     

 
Čtvrtek 12. června 2025  9-11 hodin LETNÍ KAVÁRNIČKA  

Host: Ing. arch. Iva Svobodová, architektka a cestovatelka 
Téma: Putování po Gruzii 

 
Kavárnička je setkání všech generací (převážně však té starší) evangelického sboru v Čáslavi a také klientů 

sociálně-terapeutické dílny střediska Diakonie v Čáslavi. Setkání jsou otevřená i široké veřejnosti. 
Zahajujeme krátkou biblickou úvahou, společně vzpomínáme, zveme si zajímavé hosty, zpíváme.  

A ZVEME VÁS MEZI NÁS! 

Terénní adiktologické programy

Nabízíme:
Individuální poradenství • Výměnu stříkaček a distribuci zdravotního materiálu k 
bezpečnější aplikaci • Základní zdravotní ošetření • Testy na HIV a žloutenky B a C 
• Informace z různých oblastí (zdravotní, sociálně-právní, možnosti léčby a jiné •

Osobní asistenci (na úřady, k lékařům…) • Zprostředkování dalších služeb

Služby poskytujeme ZDARMA, ANONYMNĚ s individuálním přístupem.

pro uživatele psychoaktivních látek (vyjma alkoholu) a osoby blízké 

•Jste uživatelem/kou psychoaktivních látek či s nimi občas experimentujete?
•Nemáte dostatek informací, potřebujete se poradit či řešit obtíže spojené

nejen s užíváním? 
•Potřebujete čistý injekční a zdravotní materiál?

Kontakty:

tp@prostor-plus.cz

Každý všední den jsme dostupní na telefonu od 8:30 do 16:30 pro případné 
telefonické poradenství, domluvu asistencí či hlášení nálezu injekčních stříka-
ček.Po předchozí telefonické domluvě dojedeme kamkoliv v regionu Kolínsko 

a Kutnohorsko.

Provozní doba: 
Po 9:00 – 17:00 Monitoring, poradenství, asistence

Út 12:30 – 15:00 Český Brod – terén, 15:30 – 18:00 Pečky – terén
St 12:00 – 18:00 Kolín – terén

Čt 12:30 – 15:00 Kutná Hora, 15:30 - 18:00Čáslav – terén
Pá 10:00 – 18:00 Administrativa, asistence

777 650 030
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Na úvod se zeptám trochu obec-
ně. Proč je dobré hrát šachy?

Řada psychologických stu-
dií ukázala, že šachy učí hráče 
nejprve myslet a až potom ko-
nat. Rozvíjí abstraktní, logické 
a kombinační myšlení a vedou 
k nácviku zkoumání a porov-
návání různých možností. Bylo 
zjištěno, že třeba děti, které se 
věnují šachům, mají lepší vý-
sledky ve čtení a porozumění 
textu.

Kolik má momentálně členů 
váš šachový oddíl a do jakých 
jsou rozděleni kategorií?

Náš oddíl má 14 aktivních 
hráčů a tři hosty. A to od tee- 
nagerů přes vysokoškoláky až 
po důchodce.

Jak často se scházíte a jak 
často se účastníte šachových 
turnajů?

Trénujeme společně každou 
středu od čtyř do šesti odpole-
dne, v prostorách čáslavského 
klubu důchodců. Do budoucna 
plánujeme přidat ještě pátek, 
protože studenti z našich řad 
bydlí přes týden na vysokoškol-
ských kolejích a dojíždějí domů 
jen na víkend. Každoročně  
hrajeme regionální soutěž druž-
stev ve vážném šachu skládající 
se z jednotlivých zápasů, po-
dobně jako tomu bývá ve fotbale 
nebo hokeji. Turnajů se účast-
níme jen občas. Jelikož mám 
akreditaci rozhodčího, můžeme 
si kdykoli turnaj uspořádat sami  
u nás v klubu.

Jak takový klasický šachový 
turnaj probíhá?

Nejdříve je třeba říct, že 
šachová partie se hraje se ša-
chovými hodinami, které určují 
maximální dobu trvání partie 
pro každého z obou soupeřů 
zvlášť. Dle času rozdělujeme 
partie na bleskovky, rapid šach 
a vážné partie. Turnaj bývá slo-
žen ze 7–9 kol, která se skládají 
z jednotlivých partií. Nalosová-
ní soupeřů jednotlivých partií 
v každém kole provede počítač, 
aby spolu hráli hráči se stej-

ným nebo podobným průběž-
ným ziskem bodů. Po skončení 
všech kol počítač spočítá pořadí 
dle získaných bodů (1 bod za 
vítězství, půl bodu za remízu  
a 0 bodů za prohru). V případě 
rovnosti bodů rozhoduje po-
mocné hodnocení.

Oslavili jste v nedávné době 
nějaké výrazné úspěchy?

V sezóně 2022/23 jsme ja- 
ko družstvo vyhráli regionální 
soutěž a postoupili do regionál-
ního přeboru. V sezóně 2023/24 
byli naši hráči a studenti Gym-
názia a SOŠPg Čáslav třetí na 
oblastním přeboru středních 
škol a postoupili do krajského 
přeboru středních škol. V indi-
viduální soutěži se loni blýskl 
Andrej Chrašč, který se v srp- 
nu zúčastnil mezinárodního 
turnaje Open Praha a uhrál 
tam skvělý výsledek 5,5 bodu  
z 9 možných a skončil na krás-
ném 30. místě ze 150 účastníků.

Jaký je zájem o šachy mezi 
nejmladší generací? Dá se říct, 
jestli školou povinných šachistů 
postupem let spíše přibývá, 
nebo ubývá?

Zájem o šachy mezi nej-
mladší kategorií zatím moc 

nesleduji. Dokážu si představit 
kroužek šachů v MŠ nebo jako 
nepovinný volitelný předmět 
na ZŠ. Země, které šly touto 
cestou (některé státy USA, 
Kanada, Německo ad.), jsou 
dneska někde jinde.

Kdy jste se k šachům dostal 
vy sám? Pohltily vás hned na 
začátku, nebo jste si k nim 
postupně hledal cestu?

Já jsem se k šachům dostal 
už jako dítě, když jsem odkou-
kal, jak hrají sourozenci s dě-
dou nebo tátou. Samozřejmě mě 
šachy hned uchvátily.

Mohl byste čtenářům, kteří se 
v šachách příliš neorientují, 
přiblížit takzvaný rating Elo, 
případně podle jakých dalších 
kritérií jsou hráči hodnoceni?

Elo je statistické ohodno-
cení výkonnosti hráče či týmu 
na základě výsledků jeho her  
v minulosti podle systému, je-
hož autorem byl americký fyzik 
a statistik Arpad Elo. Elo bylo 
zavedeno nejdříve v šachách, 
lze ho však použít pro jakoukoli 
hru, v níž se střetávají dvojice 
hráčů nebo družstev. Zjedno-
dušeně platí, že čím vyšší Elo, 
tím je hráč statisticky silnější. 

Jak si v tomto směru stojí čá- 
slavští šachisté?

Můj názor je takový, že 
na výši Ela až tolik nezáleží, 
hlavní je, jak se vám povede 
konkrétní partie. Naši hrá-
či už tak nejednou zvítězili  
i nad papírově silnějšími sou-
peři – a občas je tomu naopak. 
Hrajeme regionální přebor 
osmičlenných družstev. Z hle-
diska hodnocení Elo bychom 
měli být na konci tabulky, ale  
v této sezóně se nám docela 
daří a jsme zhruba uprostřed. 
Je to mimo jiné tím, že máme 
na první šachovnici silného 
hosta a také naši junioři se  
neustále zlepšují.

Co mají udělat lidé, kteří by se 
do vašeho oddílu rádi přidali? 
Musejí být „hotovými“ šachisty, 
nebo se ve hře mohou zdoko-
nalit až posléze?

Napište na můj e-mail 
vhruban@post.cz a na všem 
se domluvíme. Nebo přijďte ve 
středu přímo k nám do klubu. 
Stačí, když budete znát zá-
kladní pravidla.

Čím to podle vás je, že se šachy 
celosvětově těší takové popula-
ritě i v době, která nabízí široké 
spektrum jiné zábavy?

Šachy jsou populární  
i v dnešní době, protože nabí-
zejí hlubokou strategii a men-
tální výzvu, která oslovuje lidi 
různých věkových kategorií. 
Jsou snadno dostupné on-li-
ne, což umožňuje hrát kdykoli 
a kdekoli. V době přeplněné 
rychlou digitální zábavou na-
bízejí klid a prostor k přemýš-
lení.

Říká se, že na to, aby člověk 
začal hrát šachy, není nikdy 
pozdě, a to bez ohledu na věk. 
Souhlasíte s tím?

Šachu se rozhodně můžete 
začít věnovat v jakémkoli věku. 
V našem klubu v přátelském 
prostředí rádi přivítáme holky 
i kluky, slečny i mladíky, ženy 
i muže. ◍             

IM

Plavání, veršování, jízda na koni, střelba z kuše, 
šerm a lov. To je šest dovedností, které měl ve stře-

dověku i později zvládat každý dospívající rytíř. 
Víte, kterou byla ta sedmá? Šachy! Desková hra, 

jejíž historie se táhne minimálně do šestého století, 
baví miliony lidí i dnes. Své fanoušky má také  

v Čáslavi. Jedním z nich je Vladimír Hruban, který 
vede šachový oddíl spadající pod SK Slavoj Čáslav.

ŠACHY NABÍZEJÍ KLID I PROSTOR K PŘEMÝŠLENÍ

sport
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SK SLAVOJ ČÁSLAV TURISTIKA – BŘEZEN 
1. 3. K Žehuňskému rybníku   10 km
trasa: Sány, Dobšice, Žehuňský rybník, Václavíkův mlýn, 
Dobšice    
odjezd: 8:01 do Kolína, 8:48 do Sán (svačinu s sebou) 
návrat: 15:56  vedoucí: Zdena Matysová

8. 3. Zámek Zdechovice     11 km 
trasa: Řečany nad Labem, Černý rybník, Zdechovice, 
Zbraněves, Hornická Čtvrť, Chvaletice
odjezd: 8:52 do Kolína, 9:45 do Řečan  
návrat: 15:56  vedoucí: Miloslava Poštová

15. 3. Z Ďáblického háje na Prosecké skály  12 km
trasa: Ďáblický hřbitov, hvězdárna, Kobyliská střelnice, 
Prosecké skály, Praha-Libeň
odjezd: 7:52 do Prahy-Libeň, 8:52 bus sídliště Ďáblice 
návrat: 15:06  vedoucí: Jana Fürstová

22. 3. Fabiánova naučná stezka Řevnice  12 km
trasa: Řevnice, Havlíčkovy sady, Babka, Řevnice
odjezd: 7:52 do Prahy, 9:15 do Řevnic 
návrat: 15:06/17:06 vedoucí: Stanislava Vítková

29. 3. Kysibelská alej    11 km
trasa: Habry, Kysibelská alej, Chrtníč, Leština u Světlé
odjezd: 7:57 do Golčova Jeníkova, 8:30 bus do Habrů 
návrat: 14:00/16:00 vedoucí: Jana Fürstová

Připojte se k nám, sledujte nás na 
https://turistikacaslav.wz.cz.

— 22  | ČÁSLAVSKÉ NOVINY BŘEZEN 2025

sport

 

• 
• 
• 
• 
• 

➢ 

MĚSTYS BÍLÉ PODOLÍ NABÍZÍ K PRONÁJMU 
SPOLKOVÝ OBECNÍ DŮM Č. P. 167 
V BÍLÉM PODOLÍ 
Základní specifikace:
• Kapacita víceúčelový prostor – bar 28 osob
• Sál + přísálí 40 osob
• Salonek 10 osob
• Venkovní sezení
• Lukrativní spolupráce s obecním úřadem
 
 Více informací na tel. čísle 327 397 197.



Ze zvířat, která se k nám loni dostala, 
se nám podařilo vrátit zpět do přírody 

více než polovinu. Nejčastěji šlo o zraněné 
jedince nebo osiřelá mláďata. V obou přípa-
dech je postup stejný. Snažíme se je vrátit 
zpět do přírody, kam patří. Z Čáslavi a blíz-
kého okolí jsme přijali celkem 218 zvířat. 

Častým pacientem na Čáslavsku bylo 
loni mládě kalouse ušatého (naší nejběž-

nější sovy hnízdící ve městech). Jedno 
takové mládě spadlo při bouřce ze stro-
mu přímo na dětské hřiště. Naštěstí se mu 
nic nestalo, a tak jsme se rozhodli, že ho 
zkusíme vrátit zpět. Večer jsme se vrátili  
s dostatečně dlouhým žebříkem – a za chvi-
ličku bylo opět u svých rodičů. Mládě si je 

svým typickým vysokým pískáním rychle 
přivolalo. Podobná situace se ve městě opa-
kuje celkem často a zdaleka ne vždy je nut-
né mláďata někam vozit – odloučení od ro-
dičů je přitom poznamená na celý život. ◍

Obora Žleby 
Foto: archiv Obora Žleby

BILANCE ZÁCHRANNÉ STANICE
Pojďte se společně s námi ohlédnout 
za rokem 2024 a zvířaty, která jsme 
přijali k nám do záchranné stanice. 
Celkově šlo téměř o 500 zvířat, která 
potřebovala naši pomoc. Jejich počet 
každým rokem roste. Pokud byste i vy 
našli nějaké zraněné volně žijící zvíře 
nebo mládě, které potřebuje pomoc, 
neváhejte nám zavolat. Vždy je lepší 
se nejprve poradit, zda zvíře pomoc 
vůbec potřebuje. Občas se stane, že 
lidé zasáhnou předčasně a například 
u savců to už nelze vzít zpět. Stává se 
to třeba u srnčat nebo zajíců, kteří jsou 
osamocení pouze zdánlivě.
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ZELENÁ ČÁSLAV ZVE NA JARNÍ ÚKLID A BAZAR  
Spolek Zelená Čáslav, který se dlouhodobě věnuje ochraně přírody, zve 
všechny příznivce k účasti na dvou akcích, jež se budou konat v březnu 
2025. První z nich je jarní Blešák v sokolovně, který proběhne 22. března 
v prostorách TJ Sokol Čáslav, a druhou úklidová akce Ukliďme Česko, jež 
se uskuteční 29. března.

ČÁSLAVSKÝ BAZAR: 
NOVÝ ŽIVOT PRO STARÉ VĚCI

Po úspěšném lednovém sokolském baza-
ru Ježíšek to netrefil připravuje TJ Sokol 
Čáslav další příležitost, jak se zapojit do 
udržitelného života. Blešák v sokolov-
ně bude zaměřen na předměty, které už 
doma nevyužíváte, ale stále mají hodno-
tu a mohou posloužit druhým. Ať už jde  
o oblečení, nářadí, hračky, knihy, deko-
race, starožitnosti nebo domácí potřeby – 
každý předmět, který najde nový domov, 
znamená krok k menšímu množství odpa-
du a efektivnějšímu využívání zdrojů.

TIP: JAK MŮŽETE POMOCT? 
Pokud máte doma funkční věci, které již 
nevyužíváte, darujte je Zelené Čáslavi. 
Nechcete-li se sami zapojit do prodeje 
vlastních věci, můžete je přivézt k nám – 
nebo je po domluvě vyzvedneme.

Sběrným místem pro vaše darované 
věci je Salon Ilaip v Čáslavi, Tylova 238. 
Napište na číslo 725 530 125 Iloně Nezbe-
dové. Pro věci si rádi i dojdeme. Výnos  

z prodaných věci bude použit na podpo-
ru ochrany přírody a ekologických aktivit  
v Čáslavi. 

UKLIĎME ČESKO: 
AKTIVNÍ PODPORA 

ČISTŠÍHO PROSTŘEDÍ
O týden později, 29. března 2025 se opět 
připojíme k celonárodní akci Ukliďme 
Česko. V Čáslavi se uskuteční od 9:00, 
sraz na parkovišti nad fotbalovým hřiš-
těm. Cílem je společně sebrat odpad z pří-
rody, a to především v parcích a lesích.
Účastí na této akci přispějete k zajištění 
čistějšího a zdravějšího prostředí pro nás 
všechny. Každý, kdo má zájem, se může 
připojit k týmu dobrovolníků a podpořit 
jarní úklid.

VÝZVA: JAK SE ZAPOJIT?
 ▶ Přineste věci pro další využití: Pokud 
máte doma věci, které již nepotřebujete, 
darujte je. Tím podpoříte opětovné vy- 
užívání materiálů a přispějete na ochra-
nu přírody.

 ▶ Navštivte bazar: Přijďte si vybrat něco 
nového a použitého, co může posloužit 
vám. Bazar se koná 22. března 2025 od 
9:00 v TJ Sokol Čáslav.

 ▶ Připojte se k úklidu blízké přírody: Po-
kud chcete aktivně přispět k čistšímu 
prostředí, přijďte 29. března 2025 v 9:00 
na parkoviště nad fotbalovým hřištěm  
a zapojte se do úklidu v rámci akce 
Ukliďme Česko.

Těšíme se na vaši účast a podporu při 
obou těchto akcích, které nám pomohou 
chránit přírodu. ◍

Zelená Čáslav



🡒METEORIT, TO NENÍ 
JEN ČERNÝ KÁMEN

barevný svět meteoritů 
na fotografiích Václava Macháčka 

  25. 2. – 23. 3. 2025, 
 výstavní síň, náměstí J. Žižky z Trocnova 
út–ne 10–12, 14–17

🡒 V ATELIÉRU SOCHAŘKY 
BLAŽENY BOROVIČKOVÉ-PODPĚROVÉ 

 15. 10. 2024 – 5. 4. 2025
výstava k 130. výročí narození 
 galerie, Jeníkovská 222 
Otevřeno: út–so 10–12, 14–17

🡒 JARNÍ PRÁZDNINY V MUZEU
 5. 3. 2025 / 9–14 h 

hry, zábava, muzejní expozice  
 muzeum, Husova 291
Vstupné: dospělí 40 Kč, děti 20 Kč

🡒 JARNÍ KOKEDAMA
 14. 3. 2025 /  od 16 h

Floristický workshop, vyrobte si jarní dekora-
ci v japonském stylu.
 muzeum, Husova 291
Cena: 100 Kč
Hlaste se na: vancurova@cmuz.cz

🡒 Ing. Soňa Krejčová, Bc. Jana Vyčítalová 
ZÁCHRANA KOSTELA 

NANEBEVZETÍ PANNY MARIE V GRUNTĚ 
       18. 3. 2025 od 17 h

přednáška Muzejního a vlastivědného spolku 
Včela Čáslavská
 Nová scéna Dusíkova divadla
Vstupné dobrovolné

🡒MIROSLAV PROŠEK – OBRAZY
 1.–27. 4. 2025 

výstava lyrických olejomaleb
 výstavní síň, náměstí J. Žižky z Trocnova 
út–ne 10–12, 14–17
Výstava navazuje na výstavu Barvy života 
v Dusíkově divadle, obě čáslavské výstavy    
představují jedinečnou soukromou kolekci 
obrazů Miroslava Proška.

🡒PŘÍRODA VŠEMI SMYSLY
 11.–15. 8. 2025, 8–16 h

muzejní příměstský tábor pro děti prvního 
stupně ZŠ
Cena: 3 000 Kč 
Více info na www.muzeumcaslav.cz 

🡒 EKOLOGICKÝ KROUŽEK V MUZEU I., II.
Mají Vaše děti rády přírodu? Přihlaste je do 
našeho nového kroužku!
Určeno pro žáky 1. a 2. stupně ZŠ.
Budeme se potkávat v budově muzea, 
Husova 291, žáci 1. stupně ZŠ každé úterý  
a žáci 2. stupně ZŠ každý čtvrtek 
od 15:30 do 16:30.
Více info na vancurova@cmuz.cz 
nebo 327 312 042 

🡒 KLUB PŘÁTEL MUZEA
Chcete se stát členy neformálního sdru-
žení zájemců o činnost muzea?
Více info a přihlášky na e-mailu 
novakova@cmuz.cz.

🡒 NABÍDKA PRO ŠKOLY
Naše expozice, kromě archeologické 
(z důvodu péče o vystavené exponáty), 
budou školám zpřístupněny po předchozí 
dohodě i mimo muzejní sezónu 
(tj. listopad–březen).
tel: 327 316 885, 327 312 207 
nebo novakova@cmuz.cz, 
michalova@cmuz.cz 

 EDUKATIVNÍ PROGRAMY
přehled všech edukativních programů pro 
MŠ, SŠ a ZŠ na našem webu: 
muzeumcaslav.cz/muzeum-nabidka-skolam/
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Nápovědy:

Tři zlaté glóby

"Přál bych si, aby v Čáslavi 
jezdila tramvaji,"

„Příjemné myšlenky nevyžadují svobodu, 
potřebují ji právě ty nepříjemné.“
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volný čas

Změna programu vyhrazena. 

Sledujte naše webové stránky, 

Facebook a Instagram!

Městské muzeum a knihovna Čáslav | Husova 291, 286 01, Čáslav |  327 312 207 | www.muzeumcaslav.cz

Winton nebyl sám 
Tereza Verecká
Příběh komiksu Winton 
nebyl sám je příběhem 
aktivního dobra. A ukáz-
kou toho, že k hrdinství 
člověk nepotřebuje ne-
obyčejný život. Jména 
jako Doreen Warrine-
rová, Trevor Chadwick, 
Beatrice Wellingtonová, Marie Schmolko-
vá dnes nikomu nic neříkají. A přitom by 
měly. Protože Winton opravdu nebyl sám.  

Šikovná sušenka 
Jory John a Pete Oswald
Malá sušenka se nikdy 
necítila stejně šikovná 
jako ostatní dobroty. Jed-
noho dne ale zjistí, že kaž- 
dý je v něčem jedinečný. 
Obrázkový příběh o sebe-

vědomí a kreativitě. Sušenka se vždy cítila 
ve stínu ostatních lahůdek v pekárně – ale 
co když chytrý není ten, kdo zná všechny 
odpovědi, ale ten, kdo věří sám sobě?

Vegetariánka 
Han Kang, 
držitelka Nobelovy ceny 
za literaturu
Ten pocit syrového masa 
rozžvýkaného mezi mými 
zuby. Jonghje se jedno-
ho dne probudí z krvavé 
noční můry a její život se 
začne dramaticky měnit. 
Ze všeho nejdřív přestane jíst maso. Ovšem 
v dravé patriarchální společnosti její náhlé 
vegetariánství a zejména neoblomný po-
stoj, s jakým se vzepře svému muži i rodi-
ně, představuje pro její okolí ohromný šok. 
Jihokorejská autorka získala za román roku 
2016 ocenění Man Booker International.

NOVINKY Z KNIHOVNY 
Městské muzeum a knihovna Čáslav, 
Kostelní nám. 197, Čáslav

Milé čtenářky 
a milí čtenáři, 
březen je tradičně mě- 
síc čtenářů, ale ten 
letošní je opravdu vy-
dařený. Vezmeme Vás 

na Mount Everest s Monikou Benešovou 
(ušla sama Pacifickou hřebenovku). Lis-
tování bude tentokrát od spisovatelky 
Petry Soukupové z její knížky Nejlepší 
pro všechny. Pro SŠ máme workshopy  
o literatuře s Lukášem Vavrečkou a na zá-
věr měsíce tu je Noc s Andersenem. Dou-
fáme, že si každý vybere a že se společně 
potkáme v knihovně. Samozřejmě tu je pro 
Vás skvělé čtení a také pár doporučení na 
knížky, které by Vám neměly uniknout.

Inspirativní čtení 
a krásné jarní prázdniny přeje 

Tým knihovny



NÁRODNÍ TÝDEN TRÉNOVÁNÍ PAMĚTI
V týdnu od 10. do 16. března proběhne Národní týden 
trénování paměti. V rámci celosvětové kampaně Tý-
den uvědomění si mozku ho v ČR a SR od roku 2005 
pravidelně vyhlašuje Česká společnost pro trénování 
paměti a mozkový jogging. V tomto týdnu se po celé 
zemi koná množství osvětových přednášek či ukáz-
kových lekcí zdarma (seznam najdete na www.treno-
vanipameti.cz). 

Co je cílem této akce? Sezna-
movat širokou veřejnost na-
příč generacemi s trénová-
ním paměti jako efektivním 
nástrojem pro lepší paměť, 
snazší učení a proti předčas-
nému úpadku mentálních sil. 
Zejména seniorům stoupne 
sebevědomí při zjištění, že si 
ještě docela dobře pamatují, 
když jim někdo poradí, jak na 
to. Víte, že některé mozkové 
buňky mají schopnost dorůs-
tat i ve vyšším věku, pokud je 
vhodně stimulujeme?
Pokud máte někdy pocit, že 
to s vaší pamětí jde zvolna  
z kopce, nezoufejte a jednodu-
še mozek zapřáhněte. Tréno-

vat mozek jde docela snadno  
i v každodenním životě, sta-
čí ho různorodě zaměstnávat  
a nenechat upadnout do ste- 
reotypu nebo se až příliš opí-
rat o digitální berličky. Mů-
žeme se soustředit pouze na 
lepší paměť pomocí účinných 
mnemotechnik anebo trénovat 
kognitivní schopnosti jako ce-
lek a vytvářet rezervní mozko-
vou kapacitu, díky níž si lze 
udržet dobrý mentální výkon 
do vysokého věku. 
Zkusíte to také? 

Mgr. Hana Veselá
certifikovaná trenérka 

paměti III. stupně
Mikroregion Čáslavsko

V GRANDU SE KVÍZUJE. 
KDO OVLÁDL VYROVNANÝ VEČER? 

Výsledky: 
1. Los Profesores (35 bodů) 

2. Čáslav sobě (31) 
3. Máme rádi Čáslav (30) 

4. Trušilovi (29) 
5. Růženky (24) 

Další kvíz fenomens.cz se uskuteční v salonku čáslavské 
restaurace hotelu Grand v pátek 4. 4. od 18:00. 

Přihlašování jednotlivců i týmů: Tomáš Ouředník, 
mobil: 730 666 555 (SMS), tomas@fenomens.cz.

volný čas
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Holčičí odpoledne
21. 3. 2025 (pátek)
15:00–17:00
 Účastnický poplatek: 150 Kč
pro holčičky od 6 let

Workshop „Lesní dekorace“
23. 3. 2025 (neděle)
16:00–18:00
 Účastnický poplatek: 120 Kč
pro děti od 9 let
– dekorace s využitím 
přírodních materiálů

Rodinný výlet – Výstava 
Tutanchamon Praha
29. 3. 2025 (sobota)
odjezd autobusem v 9:00, 
návrat v 15:00
 Cena – dítě: 250 Kč
    dospělí: 380 Kč

Workshop 
„Aby záda nebolela“
29. 3. 2025 (sobota)
15:00–17:00
 Účastnický poplatek: 200 Kč

Přihlášení na akce a letní tábory on-line na webových stránkách www.ddmcaslav.cz.
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V každé větě je ukrytá jedna rostlina kvetoucí na jaře. 

Najděte je. (cvičení na podporu pozornosti, koncentrace, slovní zásoby)

1) Jako malý pejsek jsem miláček všech, ale vyrostu-li, páníček už mě asi do 

postele brát nebude, pomyslelo si štěně.

2) Jmenuji se Karel Špinar, cisternu řídím už 15 let 

a s podobným problémem jsem se ještě nesetkal.

3) Příslib ledu leccos změnil, otužilci se na netradiční koupání 

sešli v nečekaném počtu.

4) Právní zástupce Jonáš pak rok usiloval o dohodu 

všech znesvářených stran, ale shodu se nepodařilo najít.

5) Vychovatel poutavě vyprávěl žáčkovi o lkavém čtvrtku, 

až mu nakonec prozradil, že dnes mu říkáme zelený.

6) Bylo tam krásně, celý kraj byl zasněžen, kapky ledu 

ulpívaly na větvích stromů, z nebe poletovaly vločky sněhu. 

7) Světaznalý Dalibor se jen usmál a během chvilky se vrátil s mapou v ruce.

8) Neboj se nic, chlapče, od ďábla to uchrání nejen tebe, ale i princeznu.

9) Markéto, která země leží na mapě pod Běloruskem?

10) Rytíř vezl na koni klec s cizokrajným ptákem, 

který měl být darem pro královnu.

2.

3.

1.Vymyslete co nejvíce slov z písmen slova PRAVDOMLUVNOST 
(např. on, most...). Pro každé další slovo lze opět pracovat se všemi 
písmeny výchozího slova. (cvičení slovní zásoby)

Odhalte v rébusech ukryté názvy obcí Čáslavska. 
(cvičení na budování rezervní mozkové kapacity)



VÝVOJ ČÁSLAVSKÉHO OBYVATELSTVA
Zajímá vás vývoj čáslavské 

populace v roce 1994? Údaje, které 
poskytlo oddělení evidence obyva-
tel městského úřadu vám umožní 
do této problematiky nahlédnout.

Ke dni 31. prosince 1994 mělo 
město Čáslav 10.130 obyvatel, z 
toho 5.277 žen a 4.853 mužů. Mělo 
tedy o 73 obyvatel méně (!), než ke 
stejnému datu v roce předešlém, 
kdy ho obývalo 10.203 lidí. Z měs-

ta se během roku odhlásilo 230 
obyvatel, přihlásilo 208 a zemřelo 
136 lidí. Narodilo se zde pouze 85 
dětí - a to 40 děvčátek a 45 chlapců. 
Sňatků bylo v Čáslavi uzavřeno, 
63, rozvedeno bylo 29 manželství 
(tj. 46 % v poměru k počtu sňat-
ků). Průměrný věk obyvatel byl 
37,35 let, přičemž muži byli mladší 
(35,45 let) a ženy starší (39,09 let). 
    (rd)

EVIDENCE JÍZDNÍCH KOL
Na ustavujícím kongresu v 

Brně se Městská policie Čáslav 
stala členem Asociace městských 
policií České republiky a zapojila 
se do programu Republikové in-
formační a datové služby (RIDS). 
V souvislosti s tím zavádí v našem 
městě jednotnou evidenci jízdních 
kol. Tato služba bude občanům 

poskytována zdarma na základě 
písemné žádosti. Tiskopisy žádosti 
o zaregistrování v počítačové síti 
budou k dispozici na městské po-
licii, v podatelně městského úřadu 
a ve vybraných prodejnách jízdních 
kol. Evidence však nenahrazuje ani 
pojištění, ani nutná zabezpečovací 
zařízení proti odcizení.      PK

NAHLÉDNUTÍ DO PAMĚTI MĚSTA
Člověka občas dostane do úzkých, když si má vzpomenout, co dělal minulý 
týden. Natož má-li se zamyslet nad ještě vzdálenější minulostí. Ztrá-
ta paměti pochopitelně hrozí i obcím. Právě proto se už od středově-
ku píší kroniky. Své kronikáře má už dlouhá léta také Čáslav. Redakce 
Čáslavských novin se proto svým čtenářům rozhodla přinášet svědectví, 
co zásadního se ve městě dělo v dobách minulých. Co zachytily oficiální 
statistiky za rok 1910?

Ve školním roce 1909/10 bylo na ck. 
vyšším gymnáziu v Čáslavi celkem 
218 žáků, při zápisu na školní rok 
1910/11 přijato 235 žáků.
Počet zapsaných žáků na chlapec-
kých školách byl do obecné školy 
470, do měšťanské 219; na dívčí škole 
obecné 479 žákyň, na měšťanské 201.
Čtenářská beseda čítala 219 členů. 
Knihovna obsahovala 1951 děl v 3264 
svazcích. Výpůjček bylo 5634.

Jednota divadelních ochotníků měla 
49 činných členů. V roce 1910 sehráno 
15 her o 18 představeních.

Zpěvácký spolek Hlahol měl 91 čin-
ných členů a 31 přispívajících. Spol-
kový archiv měl 730 čísel o 1493 sbo-
rech.
V roce 1910 navštívilo zdejší museum 
1867 osob, o 553 více než v minulém 
roce.

Okresní nemocnice ošetřovala v roce 
1910 celkem 2047 osob, z nich 1370 
mužů a 677 žen.

Pozn. redakce: Uvedené články, příspěvky a znění inzerce na 
této dvoustraně jsou v originálním znění z původního vydání ČN.

Digitalizované kroniky nabízí v rámci 
služby eBadatelna Státní oblastní  
archiv v Praze. www.soapraha.cz

O ČEM ČÁSLAVSKÉ NOVINY INFORMOVALY PŘED 30 LETY?
Čas utíká jako voda, která mění prostor kolem 
nás a ředí naše vzpomínky. Pojďme si je proto 
společně oživit nahlédnutím do Čáslavských no-
vin. Co se na jejich stránkách psalo v březnovém 
vydání roku 1995?
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Dne 26. 2. 2025 
uplynulo 10 let od úmrtí 

pana 

Bedřicha Veselého
ze Štrampoucha

S láskou vzpomínají 
dcera Irena s manželem, 

vnučky Šárka a Petra s pravnoučaty.

Dne 1. března 2025 
uplynulo 8 let od chvíle, 

kdy nás navždy opustil pan 

Pavel Král 
z Čáslavi

S láskou stále vzpomínají 
manželka Libuše, 

dcera Ivana s rodinou 
a syn Pavel s rodinou.

Dne 20. 3. 2025 
oslaví naše maminka 

Marie 
Semerádová
70. NAROZENINY 

Hodně zdraví a štěstí 
přejí manžel, děti, vnoučata 

a pravnoučata.

Dne 10. 3. 2025 
uplyne 21 let od úmrtí pana 

Václava Vítka 
a 20. 3. 2025 si připomeneme 
jeho nedožité 80. narozeniny.

Stále vzpomínají manželka Stanislava, 
dcery Michaela a Andrea 

a zeť Vladimír a vnuk Štěpán.

Statistika za měsíc leden 2025: narození: 26, z toho 3 Čáslav; manželství: 1; úmrtí: 23, z toho 9 Čáslav. 

PODĚKOVÁNÍ 
LÉKAŘCE

Ráda bych poděkovala touto cestou skvělé lékařce, 
MUDr. Magdaleně Val'kové, Plicní Čáslav s.r.o.

Úžasně lidský přístup, vynikající profesionalita ve svém oboru.

Milá paní doktorko, 
s úctou Květa Žáková

Dne 22. 4. uplyne 14 let, 
co nás opustila 

paní 

Božena 
Langrová 

z Vodrant

1. 5. 2025 tomu bude 6 let, 
co odešel 

pan 

Antonín 
Langr 
z Vodrant

Vzpomeňte s námi. Milada s rodinou.

Dne 24. 2. 2025 uplynul rok 
od úmrtí našeho otce a dědečka 

Václava Kupky 
z Čáslavi (Schořova)

S láskou stále vzpomínáme, 
manželka Vendulka s rodinou.
Na bílých mracích kráčím nebem, 
na bílých mráčcích i budu spát,

vzpomeňte si tam na zemi, 
měl jsem vás všechny, všechny rád.

Dne 12. 3. 2025 uplyne 8 let ode dne, 
kdy nás náhle opustila 

milovaná manželka, maminka, 
babička a prababička, 

paní 

Margita 
Fojtíková

S láskou a vděčností vzpomínají 
manžel a dcery s rodinami. 

Dne 15. 2. 2025 
uplynulo 10 dlouhých let od chvíle, 

kdy nás navždy opustila 
naše milovaná 

paní 

Vlasta 
Pavlíková

S láskou stále vzpomínají 
manžel a děti s rodinami.



caslav.munipolis.cz

Už vám NIC neuteče!
Všechny informace z obce jdou k Vám přímo do mobilu.
 závady  podněty  aktuality  smart magazín  a další…
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Dne 27. března 2025 
uplyne 7 let ode dne, 

kdy nás navždy opustil náš milovaný 
manžel, tatínek a dědeček, pan 

Antonín 
Langr 
z Vodrant 

S krásnou vzpomínkou 
a bolestí v srdci stále vzpomínají 

manželka a děti s rodinami.

Byl jsi plný života, Tvá mysl plná snění, nikdo z nás se nenadál, jak rychle se to změní. 
Utichly kroky Tvé i Tvůj hlas, ale Tvůj obraz zůstal v nás.

Dne 16. 3. 2025 
uplyne již 17 let od chvíle, 

co nás navždy opustil 
pan 

Luboš Šťastný 
z Nového Dvora u Podhořan

S láskou stále vzpomínají mamka, 
Zdeněk s rodinou, 

Radek s rodinou a Kamil.

Dne 15. 3. 2025 
tomu bude 5 let, 
co nás opustil 

pan 

Zdeněk Šťastný 
z Nového Dvora u Podhařan.

S láskou stále vzpomínají Anička, 
Zdeněk s rodinou, 

Radek s rodinou a Kamil.

Jen na chviličku Tě obejmout a pohladit Tvoji tvář,
jen na chviličku sevřít Tvoji dlaň a pošeptat slůvka, jak moc tu chybíš nám.

Je smutno bez tebe žít, nemá kdo poradit, potěšit. 
Díky za to, čím jsi pro nás byl, za každý den, který jsi pro nás žil.

Odešels navždy – navždy zůstaneš 
v našich srdcích.

Dne 29. 3. uplyne 6 let od chvíle, 
co odešel 

pan 

Petr Langr 
z Vodrant 

Kdo jste ho znali, 
vzpomeňte s námi. 
Milada s rodinou.

Dne 27. března 2025 
uplyne 21 let od chvíle, 
kdy nás navždy opustil 

pan 

Miloslav 
Pospíšil

S láskou vzpomínají 
manželka Jana a děti 
Milan, Jana a Václav.

Dne 3. března 2025 
uplynou 2 roky od chvíle, 

kdy nás navždy opustila naše 
drahá maminka, babička, 
prababička a teta, paní 

Soňa Janáková 

a dne 24.  ledna 2025 to bylo již 
7 let od chvíle, kdy nás navždy 

opustil náš drahý tatínek, 
dědeček a strýc, 

pan 

František Janák
Velice vám oběma děkujeme za vše, co jste pro nás v životě udělali.

Se zármutkem a velkou bolestí v srdci vzpomínají a stále  
vzpomínat budou syn s manželkou a oba vnuci se svými rodinami.

Kdo jste je znali, vzpomeňte prosím s námi.

Dne 3. 3. 2025 
by se dožil 70 let 

pan 

Luboš 
Michalec 

S láskou a bolesti v srdci 
stále vzpomínají sestra Jana, Hana 

a bratr Miroslav s rodinami 
a přítelkyně Jaroslava.

Kdo poznal tě, ten měl Tě rád. Uměl jsi potěšit, pomoci i rozesmát. 
Zůstáváš s námi v našich srdcích a ve vzpomínkách.

společenská a komerční inzerce



ČÁSLAVSKÉ NOVINY BŘEZEN 2025 | 29 —

PASPORTY STAVEBNÍCH OBJEKTŮ
Nemáte stavební dokumentaci rodinného 
domku nebo firmy dle nového stavebního 
zákona č.283/2021? Vše vyhotovím k Vaší 
spokojenosti.

Ing. Stanislav Šatra
Jeníkovská 1696
Čáslav, 286 01

Ceník: 
rod. domek – 9 000 Kč
prům. areál – 18 000 Kč
Tel.: 737 227 585

Kancelář DAŇOVÉHO PORADCE
přijímá nové klienty z řad živnostníků 
a malých firem.
ZPRACUJI I JEDNORÁZOVÁ PŘIZNÁNÍ 
pro OSVČ, zam.

V případě zájmu prvotní kontakt, prosím, 
na e-mail: pracovnimv@seznam.cz.

Tel.: 722 154 319 

ZDARMA PŘIVEZEME
  

Volejte na 724 049 368 
Červené i barevné kuřice. 

KOMINICTVÍ
Naše služby: 
• Roční kontroly a čištění spalinových cest (pro pojišťovnu)
• Revizní výchozí zpráva spalinové cesty
• Frézování komínů
• Vložkování komínů na pevná paliva i pro plyn
• Stavba nerezových fasádních komínů
• Výpočty spalinových cest
• Technické posudky spalinových cest
• Prohlídky kamerou
• Výškové práce (na lanech)
Kontakt:Josef Zedník  Tel: 725 455 772
Email:kominictví-zednik@email.cz
Web:www.kominictvi-zednik.cz

KOUPÍM 
byt 3 kk nebo větší,

Lokalita Prokopa Holého, 
Lipová

Tel.: 733 755 519

komplexní péče sestavená dle individuálních potřeb klienta
orthonyxie - péče o zarůstající nehty
zhotovení náhradní nehtové ploténky
individuální silikonové meziprstní korektory
odlehčovací a okluzivní techniky
přístrojová pedikúra
beauty pedikúrabeauty pedikúra

podiatrické poradenství v péči o nohu diabetiků, 
kardiaků, onkologicky nemocných klientů, 
těhotných žen a dětí

s možností příspěvku zdravotní pojišťovny

PediMedi centrum
           ...protože zdravé nohy jsou krásné

PediMedi centrum s.r.o.
specializovná ambulatní péče
provozovna pedikúry a manikúry
akreditované školící středisko

GSM: +420 773 699 623

www.pedimedi.cz

Klimenta Čermáka 110
286 01, Čáslav

společenská a komerční inzerce
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Zahrada Agrone
zahrada1783agrone
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AdaKurýr s.r.o. – chráněná dílna

POSKYTUJEME SLUŽBY TAXI
Včetně převozu osob k lékařskému vyšetření a zpět, 
přepravy nákupů a menších balíků + přívěsný vozík.

Minimální jízdné 65 Kč, 
jízda nad 4 km činí 12 Kč/km, 

bez nástup. poplatku a čekací doby

OBJEDNÁVKY PO TELEFONU
Nad 60 km – 24 hod. předem
Tel.: 602 887 675, 606 833 700

Anténní, satelitní
 a zabezpečovací technika

Ing. Stoček Zdeněk
J. Jungmanna 851
Čáslav

Tel. 736 778 938           www.zs-servis.cz    stocek@ zs-servis.cz

 Prodej  montáž  servis  -  vše na jednom místě

Krmná směs pro slepice
Drť, 25 kg 

www.atos.cz

STAVBA     -     DŮM     -     ZAHRADA     -     DOMÁCNOST

89,-

Dřevěné brikety 10 kg

od
182,-/ks

Sádrokarton 12,5

195,- 99,-

Ledeč n/S (Sázavská 174)       Světlá n/S        Havlíčkův Brod        Čáslav

1.990,- 3.990,- 3.990,-

VÝPRODEJ SKLADOVÉHO ZBOŽÍ - prodejna Čáslav, Nazaret 1987

Umyvadlo Naturel Verona 60x48 cm Skříňka s umyvadlem, 75x55x30 cmSkříňka koupelnová, ořech, 75 cm

SOUDAL Soudafoam Gun
PROFESSIONAL 65 zimní 750 ml

Deska OSB
2500x675 cm, skladem tl. 12,15,18,22,25 mm

od
199,-/ks

Soudal Přísada do betonu
Soudafrost 1 l

335,-

voda, kanalizace
elektromateriál
zahradní potřeby

SQUASH, FITNESS, SOLÁRIUM
Čáslav, Poštovní 607
 
1. 10. – 31. 5.     
PO–PÁ: 13–20 h
               20–22 h  pouze pro předem objednané

1. 6. – 30. 9.       
PO, ST, PÁ:  14–19 h

 Tel.: 777 311 926 / 327 312 348



Ilustrativní fotografie, obsahuje prvky příplatkové výbavy

Hlídání 
mrtvého úhlu

KESSY - bezklíčové 
zamykání a startování

Škoda Fabia
Akční modely 130 let

Parkovací kamera 
vzadu

Vydejte se s námi na cestu k novým milníkům  
s Akčními modely Škoda Fabia 130 let a 130 let 
Premium, nyní se zvýhodněním až 91 800 Kč.  
Pořiďte si výbavu, díky které se Vaše jízda stane 
radostnější. Zvolit můžete z několika atraktivních  
prvků,  jako například možnost volby jízdního režimu,  
10" virtuální kokpit nebo pohodlné parkování  
pomocí předních senzorů.

Pro více informací navštivte naši autorizovanou 
prodejnu, nebo nás kontaktujte online či telefonicky.

Kombinovaná spotřeba a emise CO2 vozu Škoda Fabia: 5,0–5,4 l/100 km; 113–123 g/km

již od

364 900 Kč

Váš autorizovaný prodejce vozů Škoda:

INPRO Čáslav, s.r.o.
Jeníkovská 1815
286 01 Čáslav
Tel.: 327 312 630
inpro.skoda-auto.cz


